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Čo som stihol za prvé 
týždne vo funkcii primátora?

Symbolické otvorenie brány
seredského kaštieľa

Uplynulo sto dní od môjho 
nástupu do funkcie primá-
tora mesta Sereď. Ďakujem, 
že ste mi dali dostatok času 
na to, aby som stihol roz-
behnúť procesy k naplneniu 
mojich predvolebných vízií.

Myslím si, že primátor 
ktoréhokoľvek mesta musí 
v prvom rade osobne poznať 
všetky organizácie, ktoré 
v meste pôsobia. Pracovne 
a najmä ľudsky. Z pozície 
primátora by som mal po-
znať, chápať a podporovať 
všetky rovnako. Preto som 
svoje prvé dni a týždne prá-
ce venoval okrem iného aj 
spoznávaniu vás, členov 
športových, spoločenských 
a sociálnych organizácií a 
občianskych združení.

Boli to obohacujúce 
stretnutia. Mojím cieľom 
bolo vytvoriť priestor na 
vzájomné pochopenie sa, 
aj uchopenie vašich aktu-
álnych situácií. Bolo to aj o 
hľadaní spoločnej reči a bú-
raní mýtov.

 V najbližšom období sa 
plánujem stretnúť so zá-
stupcami kultúrnych zdru-
žení. Kladiem dôraz aj na 
spoznávanie sa so zástupca-
mi veľkých zamestnávate-
ľov v meste, s ktorými do bu-
dúcna plánujem nadviazať 
pravidelnú spoluprácu.

Obrovskú energiu som 
venoval oblasti, ktorá je v 
Seredi vnímaná názorovo 
roztrieštene. Záleží mi, aby 
aj Sereď mala svoje futbalo-
vé zázemie. Preto som už v 
decembri začal sériu roko-
vaní kvôli tikajúcemu ter-
mínu čerpania dotácie na 
opravu mestského štadióna. 
Opakovane som navštevo-
val ministerstvo financií, aj 
školstva a opakovane som sa 
pokúšal nájsť možnosti, ako 
o dotáciu neprísť, alebo ako 
získať novú. Situácia je však 
skutočne komplikovaná a 
podrobne vás budem infor-
movať na plánovanom verej-
nom stretnutí s obyvateľmi.

Od začiatku nástupu do 
funkcie pracujem na tom, 
aby došlo k naplneniu mojej 
vízie o jasnejšej komuniká-
cii mesta smerom navonok 

a snažím sa o nadviazanie 
konštruktívnej spolupráce s 
celým poslaneckým zborom.

Aktuálne pracujeme na 
výbere najvhodnejšej apliká-
cie, ktorá sa stane vhodným 
komunikačným nástrojom 
mesta smerom k obyvate-
ľom a od obyvateľov smerom 
k mestu.

Naplánoval som si aj ter-
míny na živú diskusiu s 
vami. Počas roka zorgani-
zujem viaceré tematické 
stretnutia o aktuálnych 
témach, ktoré rezonujú v 
meste, Hodiny otázok – také 
malé grilovanie primátora, 
aj stretnutia s primátorom 
v teréne – kedy prídem za 
vami na vaše sídlisko, na 
vašu ulicu či na detské ihris-
ko, kde sa neformálne poroz-
právame a vysvetlíte mi, čo 
vás najviac v meste trápi. O 
všetkých termínoch vás bu-
dem postupne informovať.

Počas ostatných sto dní 
začala na mestskom úrade 
prebiehať externá kontrola, 
takzvaný procesno-perso-
nálny audit. Úrad je finan-
covaný z verejných zdrojov 
a považujem za dôležité, 
aby sme ako tím dokázali 
poskytnúť občanom také 
kvalitné služby, aké len naše 
kapacity dovoľujú.

Pomerne veľkú časť agen-
dy som venoval aj rozvoju 
spolupráce s primátormi a 
starostami okolitých obcí. 
Považujem v tejto dobe za 
strategicky dôležité spá-
jať potenciály a zručnosti v 
mnohých oblastiach.

V neposlednom rade mám 
za sebou mnoho osobných 
stretnutí s obyvateľmi na 
rôzne témy, riešenie rôznych 
podnetov, ale i účasť na mno-
hých kultúrnych a spoločen-
ských podujatiach.

Odpočet hlavných stretnu-
tí a rokovaní, ktoré som od 
nástupu do funkcie stihol 
absolvovať, si môžete pozrieť 
na webovom sídle mesta: 
https://www.sered.sk/s117_
primator-mesta

Prajem Vám všetko dobré 
a ďakujem za spoluprácu.

Ing. Ondrej Kurbel, 
primátor

Občianske združenie VODNÝ 
HRAD sa niekoľko rokov sna-
ží o záchranu kaštieľa Seredi. 
Jedným z čiastkových krokov 
združenia bolo v júli 2019 vy-
hlásenie verejnej zbierky pod 
názvom: „Otvárame hradnú 
bránu – obnova portálu na se-
redskom kaštieli“.

 
Financovanie
Výnos zbierky činil 5 391 eur. 
Vyzbieraná suma však ne-
pokrývala odhadovaný roz-
počet obnovy. Zvyšnú sumu 
vo výške 22 000 eur spolufi-
nancovalo mesto Sereď ako 
majiteľ kaštieľa. Spolufinan-
covanie odsúhlasila väčšina 
poslancov mestského zastu-
piteľstva v decembri 2021 na 
základe návrhu vtedajšieho 
poslanca, dnes primátora 
Ondreja Kurbela. Začatiu 
obnovy predchádzal odbor-
ný výskum a vypracovanie 
reštaurátorskej dokumentá-
cie, ktoré boli tiež financova-
né z prostriedkov OZ VODNÝ 
HRAD.

 
Rekonštrukcia 
Kamenný portál hradnej brá-
ny pôvodne Šintavského hra-
du, v súčasnosti seredského 
kaštieľa, je súčasťou funkč-
ného prejazdu využívaného 
ľuďmi, ktorý spája plochy Zá-
mockého parku rozprestie-
rajúce sa pred a za dnešným 
kaštieľom. Portál bol v hava-
rijnom stave, podopierala ho 
drevená konštrukcia, ktorú 
ako provizórne riešenie rea-
lizovalo mesto. Ako uviedol 
predseda OZ VODNÝ HRAD 
Rastislav Petrovič, zámerom 
obnovy bolo navrátiť static-
ky narušený kamenný portál 
hradnej brány do neskorore-
nesančnej podoby, akú získal 
za Thurzovcov, keď bol súčas-
ťou 3. hradnej brány. Bránu 
dal postaviť po roku 1600, po-
čas rozsiahlej prestavby hra-
du na protitureckú pevnosť, 
gróf Stanislav Thurzo, man-
žel Anny Roziny Listiusovej, 
známej v minulosti aj ako 
„Kráľovná čarodejníc“.

Reštautátorské práce vy-
konala firma Šmigrovský, 
s.r.o., zo Serede. „Statika kon-
štrukcie pred obnovou silno 
narušená. Horný preklad bol 
vzhľadom na uvoľnenie pi-
lierov v ložiskách ohrozený 
možným zrútením. Pravý ho-
rizontálny článok bol zreteľ-
ne vychýlený mimo pôvod-
nej vodorovnej osi,“ opísal 
tesne pred rekonštrukciou 
reštaurátor Martin Šmig-
rovský a dodáva, že až počas 
demontáže jednotlivých ka-
menných článkov portálu 
bol zistený ich skutočný stav, 
hlavne stav okolitého muri-

va, kotviacich prvkov a lož-
nej malty článkov.

Práce trvali päť mesiacov a 
ich ukončením reštaurátor-
mi Martinom a Františkom 
Šmigrovskými v decembri 
2022 získal obnovený portál 
dobový výraz spred 400 rokov. 
Zároveň bol staticky zabezpe-
čený možno na ďalších 400 
rokov. Súčasťou kultivácie 
prejazdu bolo aj jeho vybie-
lenie vápenným náterom z 
hygienických, ako aj estetic-
kých dôvodov a tiež inštalácia 
malej galérie obrázkov starej 
Serede zo zbierky Rastislava 
Petroviča priamo v podchode.

 
Otvorenie brány 
a výstava
V nedeľu 22. januára sa ko-
nalo slávnostné otvorenie 
brány. Podujatia sa zúčastnil 
aj primátor mesta Ondrej 
Kurbel, ktorý sa dlhodobo 
angažuje v OZ VODNÝ HRAD. 
Bránu otvoril symbolickým 
otupením meča tak, ako to 
v minulosti robili šľachtici 
a rytieri na znak mieru. Pri-
mátor v príhovore povedal, 
že toto gesto je prejavom 
záujmu o kaštieľ, o ktorý sa 
chce vedenie mesta starať 
lepšie, ako tomu bolo dote-
raz. Svojím úsilím, vedomos-
ťami a pracovitosťou by rád 
prinavrátil kaštieľu pôvodnú 
podobu, nakoľko je to jedna 
z posledných historických 
dominánt, ktorú Sereď má. 
Primátor poďakoval aj súk-
romnej spoločnosti, ktorá má 
časť kaštieľa v prenájme, za 
odhodlanie, s akou sa pustila 
do prerábky a zároveň vyjad-
ril presvedčenie, že sa podarí 
nielen prenajatej časti, ale aj 
ďalším častiam kaštieľa, kto-
ré sú zatiaľ v majetku mesta, 
dať väčšiu slávu.

 Súčasťou podujatia bola aj 
výstava obrázkov z histórie 
kaštieľa, ktorá bola inštalo-
vaná v bastióne. Výstavu pri-
pravilo Mestské múzeum v 
Seredi. Na expozíciách je za-

chytená doba, kedy bola vlast-
níkom kaštieľa rodina Simo-
na Gérarda Louisa, alsaského 
grófa a princa d‘Hénin a jeho 
manželky Angeliky Caroline 
van Brienen de Groote Lin-
dt. Múzeum získalo do svojej 
zbierky túto akvizíciu od ro-
diny potomkov d‘Hénin, syna 
Philippa Charlesa po ženskej 
línii. Podľa vedúcej múzea 
Márii Dikovej sú dokumenty 
a fotografie z poslednej treti-
ny 19. storočia. „Medzi inými 
obrázkami je aj zaujímavý 
panoramatický pohľad na 
kaštieľ v Seredi z roku 1898, 
fotografie s pohľadom na 
princa Phillippa a jeho hostí 
na panstve počas poľovačiek 
v Seredi. Historickú hodno-
tu majú aj gratulačné listiny 
správcov seredského pan-
stva k sobášu syna majiteľov, 
Thierryho s grófkou Ganayo-
vou z roku 1884,“ uviedla Di-
ková.
 
Vizualizácia 
vs. skutočnosť
Medzi pôvodne zverejnenou 
vizualizáciou portálu a sa-
motnou realizáciou je určitý 
rozdiel, ktorý spočíva v člene-
ní horných častí stojok. Ako 
tento rozdiel vznikol nám 
objasnil predseda OZ VOD-
NÝ HRAD Rastislav Petrovič: 
„Pred 40 rokmi zistili auto-
ri pamiatkového výskumu, 
Jana Lindtnerová a Peter Kre-
sánek, že seredský kaštieľ je 
vlastne zachované torzo hra-
du Šintava, v 19. storočí pre-
stavané na kaštieľ. Portál pre-
jazdu kaštieľa mal zachovanú 
profiláciu len na kamennom 
preklade, stojky a oblúk pô-
vodnej brány boli zosekané. 
Preto Kresánek vypracoval 
návrh rekonštrukcie portálu 
do neskororenesančnej podo-
by, kedy vznikol. Návrh odrá-
ža vtedajšie poznatky autora 
a podobá sa na jeden portál 
brány Trenčianskeho hradu. 
Tento návrh bol odsúhlasený 
na realizáciu pamiatkovým 

úradom. K zmene prispela 
náhoda. V januári pred rokom 
som „objavil“ stopy lúčovité-
ho členenia na hornej časti 
pravej stojky portálu. Podob-
né stopy sa našli aj na ľavej 
stojke portálu. Vďaka tomu sa 
mohla obnoviť jeho pôvodná, 
nie predpokladaná podoba. 
Tá má bližšie k portálu na 
kaštieli v Šali, ktorý vznikol 
v približne rovnakej dobe. 
V dôsledku novodobých sta-
vebných úprav zostala spod-
ná časť portálu „utopená“ v 
betónovej podlahe, a preto 
nebola rekonštruovaná. Skry-
té zostali kamenné odrazníky 
na bokoch portálu a konzoly 
padacieho mostu. Dúfam, že 
niekedy v budúcnosti, keď sa 
obnoví stredná časť kaštie-
ľa, bude vidno aj celú výšku 
portálu. Len pripomínam, že 
napr. pred 60 rokmi bol pre-
jazd z oboch strán zamurova-
ný a jeho vnútro slúžilo ako 
sociálky pre stavbárov, ktorí v 
tom čase stavali v Seredi nové 
sídliská.“

 
Zaujímavé fakty: tupenie 
mečov a kráľovná 
čarodejníc
Zaujímavosťou portálu je 
dolná časť pravej stojky. Ob-
sahuje zvislé vrypy, ktoré 
tam údajne zanechali v stre-
doveku vtedajší šľachtici a 
rytieri. „Tí si pred vstupom 
do hradu symbolicky tupili 
ostrie mečov na znak miero-
vých úmyslov ich návštevy. 
Ide o kameň, ktorý použili zo 
staršieho stredovekého por-
tálu hradnej brány. Dnes by 
sme povedali, že ho recyklo-
vali,“ uviedol R. Petrovič. Ako 
je už písané vyššie, hradnú 
bránu spolu s portálom dal 
vybudovať gróf Stanislav III. 
Thurzo pri prestavbe hradu 
na v tom čase modernú pro-
titureckú pevnosť niekedy po 
roku 1600. Jeho manželkou 
bola Anna Rozina Listiusová, 
v minulosti známa ako Krá-
ľovná čarodejníc. „Cez túto 
bránu a doteraz existujúci 
prejazd kaštieľa vstupoval do 
hradu nielen Thurzo, Listiu-
sová, šľachtici, vojaci, podda-
ní, ale aj obete bosoráckych 
procesov na Šintavskom 
panstve. A preto sme sa roz-
hodli v tomto roku pripraviť 
prednášku poprednej sloven-
skej historičky PhDr. Tün-
de Lengyelovej o dobe, kedy 
vznikol aj náš portál s prejaz-
dom. Prednáška nám priblíži 
nielen osobu Listiusovej, ale 
aj bosorácke procesy na Šin-
tavskom panstve. O termíne 
budeme verejnosť včas infor-
movať,“ povedal na záver R. 
Petrovič.

Iveta tóthOvá  

Mesto Sereď chystá koncepčné materiály na roky 2024 - 2027
Rok 2023 je rokom prípravy a 
schvaľovania koncepcií rozvoja 
jednotlivých oblastí života v meste. 
Koncepcie a strategické dokumenty, 
ktorým v tomto roku končí 
platnosť sú:         
• Komunitný plán sociálnych služieb

• Koncepcia rozvoja škôl a školských zaria-
dení
• Koncepcia rozvoja športu a telesnej kultúry
• Koncepcia rozvoja kultúry 
• Program rozvoja bývania

V  súlade s  legislatívou je potrebné 

spracovať aj Koncepciu rozvoja práce 
s mládežou. 

Na aprílovom zasadnutí mestského zastu-
piteľstva  bude prerokovávaný harmonogram 
ich prípravy. Po spracovaní  budú koncepčné 
materiály v  druhom polroku zverejnené na 
pripomienkovanie verejnosti. 

Ak Vám nie je smerovanie nášho mesta 
ľahostajné, ste odborníkom v niektorej z uve-
dených oblastí a chcete sa spolupodieľať na 
príprave koncepčných materiálov, kontaktuj-
te p. Máriu Fačkovcovú, zástupkyňu primá-
tora mailom na maria.fackovcova@sered.sk 
najneskôr do 15.4.2023. MsÚ
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Názov filmu Počet divákov
Mimoni: Zloduch prichádza 1 342
Encanto: Čarovný svet  981
Avatar: Cesta vody 907
Šťastný nový rok 2: Dobro došli 842
Spievaj 2 837
Ježko Sonic 2 730
Thor: Láska a hrom 703
V lete ti poviem, ako sa mám 641
Doctor Strange v mnohovesmíre šialenstva 600
Jurský svet: Nadvláda 537

11. miesto na Slovensku v návštevnosti 
jednosálových kín patrí Kinu NOVA

Po troch pandémiou ovplyv-
nených rokoch sa Kino NOVA 
znovu ocitlo na 11. mieste v 
návštevnosti jednosálových 
kín na Slovensku. 

V celoslovenskom hodno-
tení návštevnosti kín sme sa 
umiestnili na rekordnom 11. 

mieste (návrat na umiestne-
nie z roku 2019) zo všetkých 
jednosálových kín na Sloven-
sku a na druhom mieste v 
Trnavskom kraji. Celkovo 35. 
miesto medzi všetkými kina-
mi na Slovensku je výsledok, 
za ktorý sme vďační hlavne 

našim divákom. V roku 2022 
kraľovali opäť Mimoni, nena-
darmo, veď sú u nás doma.

Návštevnosť slovenských 
kín v roku 2022, po náročných 
uplynulých rokoch, spojených 
s opatreniami proti šíreniu 
Covid-19, finančnej neistoty, 

energetickej a inflačnej kríze, 
sa pomaly stabilizuje a diváci 
sa opäť vracajú do slovenských 
kinosál, aby si vychutnali fil-
mové tituly na veľkom plátne.

Celkom v roku 2022 navští-
vilo slovenské kiná 4 335 250 
divákov.

Oproti roku 2019, ktorý ne-
bol ešte zasiahnutý opatre-
niami proti šíreniu Covid-19, 
je to divácky pokles o 33,60%.

V porovnaní s rokmi 2020 
a 2021 sme zaznamenali di-
vácky nárast (za rok 2020 
o 83,32% a za rok 2021 o 

112,73%), avšak toto obdobie 
je poznačené dlhými týždňa-
mi, kedy boli kiná zatvorené.

Celkové tržby tvorili v roku 
2022 na 190 261 predstave-
niach spolu 27 985 001 eur.

Zdroj : UFd.sk
kino noVA  

Ozbrojené sily vyzdvihli 
prácu ženistov
Mesto Sereď je dlhé desať-
ročia spájané so ženistami. 
Prvý ženijný útvar – náhrad-
ný prápor ženijného pluku 3 
– bol v Seredi dislokovaný v 
júli 1936. Sereďskými kasár-
ňami odvtedy prešli tisícky 
vojakov základnej vojenskej 
služby i vojakov z povolania.

Ženijné vojsko je súčasťou 
Ozbrojených síl SR. Prísluš-
níci sú nasadzovaní v nároč-
ných operáciách a misiách v 
zahraničí, zároveň pomáha-
jú na domácej pôde pri živel-
ných pohromách rôzneho 
druhu. V čase koronavírusu 
práve príslušníci v ženijné-
ho vojska v Seredi plnili úlo-
hy s tým súvisiace po celom 
Slovensku.

Od svojho vzniku prešlo 
ženijné vojsko v Seredi rôz-
nymi transformáciami. Po-
sledná zmena bola 1. novem-
bra 2021, kedy bol ženijný 
prápor pretransformovaný 
na nový organizačný stupeň 
- veliteľstvo Ženijného plu-
ku. Vznikol na základe roz-
hodnutia Náčelníka gene-
rálneho štábu ozbrojených 
síl Slovenskej republiky.

Poslaním Ženijného plu-
ku je podieľať sa na zaru-
čovaní obrany Slovenskej 
republiky, plnení záväzkov 
vyplývajúcich z medziná-
rodných zmlúv, ktorými je 
Slovenská republika via-
zaná, vykonávať aktivity k 
obrane územia SR, podieľať 
sa na plnení úloh pri udr-

žiavaní verejného poriadku, 
bezpečnosti, zvrchovanosti 
a územnej celistvosti. Pluk 
sa podieľa aj na nedotknu-
teľnosti hraníc, poskytova-
ní pomoci orgánom štátnej 
správy, samosprávy a oby-
vateľstvu pri ohrození živo-
ta a majetku počas krízovej 
situácie a pri odstraňovaní 
následkov krízovej situá-
cie. V roku 2020 bol v Seredi 
odhalený na pravom brehu 
rieky Váh pamätník v podo-
be plávajúceho transportéra 
PTS-10, ktorý je venovaný 
všetkým ženistom slúžia-
cim v Seredi.

Ozbrojené sily SR vy-
zdvihli prácu ženistov zo 
Serede za ich odbornosť pri 
nakladaní vojenskej techni-
ky na vagóny. Presuny bo-
jovej techniky sú totiž vždy 
mimoriadne dôležitou sú-
časťou vojenských cvičení. 
91. ženijný pluk má kľúčovú 
úlohu pri zabezpečení vagó-
novania vojenskej techniky 
a vozidiel pre ich rýchlu a 
efektívnu prepravu na rôzne 
miesta v krajine i medziná-
rodne. Presun železnicou si 
vyžaduje správnu prípravu 
a vysokú odbornosť. Vagóny 
musia byť dostatočne veľké 
a pevné, technika musí byť 
počas prepravy fixovaná. 
Nevyhnutné je aj dodržiava-
nie bezpečnostných predpi-
sov. To všetko má 91. ženijný 
pluk zvládnuté na vysokej 
úrovni.  iVetA tóthoVá  

Názov filmu Počet divákov tržby
Mimoni 2: Zloduch prichádza 293.466 1.805.350
Avatar: Cesta vody 220.783 1.675.427
Šťastný Nový Rok 2: Dobro došli 190.516 1.226.017
Thor: Láska a hrom 173.506 1.199.941
Spider-Man: Bez domova 150.513 1.021.420
Ježko Sonic 2 148.901      928.327
Top Gun: Maverick 148.750 1.106.900
Doctor Strange v mnohovesmíre šialenstva 143.553 1.014.642
V lete ti poviem, ako sa mám 125.478      818.332
Jurský svet: Nadvláda 109.942      750.824

TOP 10 SRNajnavštevovanejšími titulmi v roku 2022 sa stali: 

Oslava MDŽ v Seredi
Oslava Medzinárodného dňa 
žien sa začala v roku 1909 v 
Spojených štátoch a odvtedy 
sa stala globálnym poduja-
tím. Tento deň sa slávi pro-
stredníctvom rôznych kul-
túrnych či spoločenských 
podujatí po celom svete. V 
Seredi sa oslava MDŽ tento 
rok konala v stredu 8. mar-
ca v estrádnej sále Domu 
kultúry. Súčasťou poduja-
tia bola aj výročná členská 
schôdza Denného centra pre 
seniorov, ktorú viedol pred-
seda centra Jozef Valábek. 

Pozvanie prijal primátor 
mesta Ondrej Kurbel, pove-
rená vedúca organizačného 
oddelenia Silvia Adamčíko-
vá, predseda Zväzu vojakov 
SR v Seredi Ondrej Urban aj 
vedúca klubu ZŤP v Seredi 
Ružena Ladicsová. Po všet-
kých formalitách a príhovo-
roch nasledovala očakávaná 
zábava, ktorá bola tentoraz 
primárne venovaná ženám-
-seniorkám.

Oslava Medzinárodného 
dňa žien je v Seredi dlho-
ročnou tradíciou. Tento rok 

sa v Dome kultúry zišlo 200 
hostí. Prostredníctvom tých-
to podujatí sa mesto snaží 
vytvoriť pre ľudí vo vyššom 
veku priestor na stretnutia a 
zábavu. Popoludnie spríjem-
nil vystúpením spevokol Po-
hoda, ktorý bol založený pri 
Dennom centre pre seniorov 
v Seredi v roku 2011. Do tanca 
a spevu hrala skupina NAŠI, 
ktorej repertoár ulahodil 
naozaj každému. V priebehu 
podujatia boli dámy na znak 
úcty obdarované kvetinkou.

Deň 8. marec je venova-

ný oslave úlohy a prínosu 
žien v spoločnosti, ako aj ich 
práv a rovnosti. Vznikol ako 
reakcia na historické nerov-
noprávne postavenie žien a 
ich snahu o rovnoprávnosť a 
rešpekt voči ich právam. Me-
dzinárodný deň žien sa slávi 
každoročne a má za cieľ osla-
vovať úspechy žien, zvýšiť 
povedomie o nerovnostiach, 
ktorým ženy čelia, a podporiť 
boj za rovnoprávnosť pohlaví 
vo všetkých oblastiach živo-
ta.

iVetA tóthoVá foto: OS SR
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Vo výhľade mesta je množstvový zber komunálneho odpadu

Ako sme vlani triedili 
odpady? O štyri percentá 
horšie, než v roku 2021

Zmena termínov vývozu odpadu 
na Veľkonočný pondelok

Odpady prekryté umením: 
kontajnerové klietky vyzdobili žiačky

V posledných rokoch prechá-
dza stále viac miest a obcí na 
Slovensku na množstvový 
zber zmesového komunál-
neho odpadu. V porovnaní s 
paušálnym systémom zberu 
fungujúcim dlhé roky aj v 
meste Sereď, t.j. zber rovna-
ko veľkých nádob v rovnakej 
frekvencii od všetkých do-

mácností, ide pritom o efek-
tívnejší spôsob, ktorý podne-
cuje obyvateľov k separova-
niu, šetrí ich peniaze, zvyšuje 
transparentnosť a spravodli-
vosť. Tento model zberu je v 
zahraničí bežný a zabehnutý.

 
Základný princíp
Ideo systém, pri ktorom sa 

neplatí paušálny poplatok, 
t.j. za osobu/rok, ale poplatok 
je stanovený podľa objemu 
zvolenej nádoby a frekvencie 
jej vývozu. Pri váženom zbe-
re sa určí na základe váhy 
vyprodukovaného odpadu, 
ktorý zberové autá zvážajú 
prostredníctvom špeciálne-
ho systému priamo pri jeho 

vývoze. Na základe toho si 
každý obyvateľ vie sledovať 
množstvo vyprodukované-
ho zmesového komunál-
neho odpadu, teda odpadu, 
ktorý sa už nedá vytriediť.

 Nakoľko mesto Sereď ne-
spravuje vlastné technické 
služby, je zavedenie tohto 
systému pre nás problema-

tickejšie. Nie všetky odpa-
dové spoločnosti disponujú 
autami so špeciálnym vá-
žiacom systémom a už zo 
samotnej podstaty množ-
stvového zberu vyplýva, že 
aj bez váženia je omnoho 
logisticky náročnejší. V 
Programovom vyhlásení 
vlády SR je však definovaná 

povinnosť zaviesť množ-
stvový zber zmesového ko-
munálneho odpadu na ce-
lom území Slovenska. Aj z 
toho dôvodu sa mesto Sereď 
bude naďalej snažiť o jeho 
zavedenie a zefektívnenie 
systému nakladania s odpa-
dom.

 ZuZana VohlárikoVá 

Samosprávy sú povinné kaž-
doročne hlásiť dosiahnutú 
úroveň triedenia odpadov za 
uplynulý rok. V Seredi sme 
sa z úrovne 36,47 percenta za 
rok 2020, cez 46,40 percen-
ta za rok 2021, dopracovali 
na úroveň 42,27 percenta 
za uplynulý rok. Štatisticky 
stále zostávame na rovnakej 
úrovni triedenia a sadzba za 
uloženie tony nevytriedené-
ho odpadu ostáva rovnaká.
 
Tona nevytriedeného 
odpadu na skládku nás 
stojí 18 eur
Nevytriedený zmesový od-
pad zo Serede putuje na 
skládku odpadov v Pustých 
Sadoch. Cenu za tonu také-
hoto odpadu stanovuje štát 
a závisí od miery vytriedenia 
odpadov za predchádzajúci 
rok. Poplatok je odvádzaný do 
environmentálneho fondu. V 
roku 2021 sme podľa miery 
vytriedenia spadali do ka-
tegórie 22 eur (plus zmluvné 
poplatky) za tonu odpadu, v 

roku 2022 vďaka výraznému 
posunu vpred za 18 eur (plus 
zmluvné poplatky) za tonu 
odpadu. V roku 2023 budeme 
každú tonu ukladať taktiež 
za 18 eur. Dôležitým činite-
ľom pri cenotvorbe sú zvyšu-
júce sa ceny vo všeobecnosti 
a tiež kvalita spolupráce s 
vysúťaženými dodávateľmi 
služieb, cena logistiky, alebo 
aj zmeny v legislatíve.
 
Ako separovať lepšie?
Všetky druhy vytriedených 
odpadov sa v meste dajú spo-
ľahlivo a ekologicky odovzdá-
vať: papier, plasty, sklo, kovy, 
bioodpad, kuchynské odpad, 
jedlé oleje, pneumatiky (len 
do autoservisov).
Pre účel lepšieho triedenia 
vznikol v roku 2021 Manuál 
správneho separovania od-
padov v Seredi.
Mesto Sereď má k dispozícií 
svoj Zberný dvor a manuál, 
ktorý vás ním jednoducho 
prevedie. 
  ZuZana SlahučkoVá

Pred niekoľkými týždňami 
dostali do užívania nové za-
mykateľné kontajnerové sto-
jiská obyvatelia na Námestí 
slobody. Až v týchto dňoch 
boli klietky definitívne do-
končené. Skrášlili ich deti, 
žiaci ZŠ J. Fándlyho a ZŠ J. A. 
Komenského a stojiská nesú 
aj dôležité posolstvo.

 
Spolupráca mesta, 
škôl a OZV
Už pri projektovaní uzamy-
kateľných kontajnerových 
stojísk pre Sereď sa myslelo 
na to, ako skrášliť ich vzhľad. 
Zapracovaná bola myšlienka, 
že okrem funkcie ochrany 
pred znečisťovaním okolia 
budú klietky niesť aj vyššiu 
hodnotu. Tou je estetická a 
edukatívna. Zadanie znelo, 
„nech umenie a krása pre-
kryjú odpady“. A tak sa aj sta-
lo. Predné čelá klietok dostali 
pestrofarebný vzhľad vďaka 
mladým umelcom z mest-
ských základných škôl. Gra-
fika obsahuje aj návod, ako 
lepšie separovať odpady a ne-
sie odkaz, že najlepší odpad je 
ten, ktorý nevznikol.

Do spolupráce na diele sa 

ochotne vložili obidve zák-
ladné školy v zriaďovateľskej 
pôsobnosti mesta, za čo im 
týmto mesto ďakuje! Zároveň 
ďakuje aj spoločnosti Reclay 
Systems, ktorá je organizáciou 
zodpovednosti výrobcov (OZV) 
a ktorá v Seredi zabezpečuje 

fungovanie triedeného zberu 
za to, že grafické prevedenie 
na klietkach finančne zabez-
pečila.

 
Mesto vyhovelo podnetom 
obyvateľov
Mesto chcelo vytvorením 

uzamykateľných stojísk za-
bezpečiť vyššiu čistotu na 
sídliskách a na verejných 
priestranstvách a tiež vyššiu 
mieru separovania jednotli-
vých druhov odpadov. Pôvod-
ným plánom bolo pozvať oby-
vateľov k finančnej spolupráci. 

Nakoľko sa však žiaden bytový 
dom neprihlásil, mesto sa roz-
hodlo ísť do budovania len za 
mestské peniaze. Vybralo tie 
stojiská, kde vedelo realizáciou 
vyriešiť najviac znečisťované 
priestranstvá v meste. Kontaj-
nerové stojiská sú na frekven-

tovanej pešej trase, kde sa veľa 
okoloidúcich, aj vodičov áut, 
zbavovalo svojich odpadov do 
týchto nádob. Ich uzatvore-
ním teda vyšlo mesto v ústrety 
dlhodobým požiadavkám oby-
vateľov z tejto lokality. 

 
Vo výhľade sú 
polozapustené 
kontajnerové stojiská
V najbližšom období však 
ďalšie uzamykateľné stojis-
ká mesto neplánuje budovať. 
Bude sa však snažiť vytvoriť 
model pre optimálne priesto-
rové rozloženie budúcich po-
lozapustených kontajnero-
vých státí v celom meste. Chce 
sa preto inšpirovať dobrou 
praxou miest, kde už takéto 
kontajnerové státia prevádz-
kujú. Pri takomto modeli by 
sa počet kontajnerových stá-
tí v Seredi znížil. Mesto musí 
pred tým preveriť priestorové 
a vlastnícke možnosti, aké má. 
V prípade realizácie poloza-
pustených budú vzniknuté 
„ušetrené“ plochy po súčas-
ných stojiskách využité v pro-
spech parkovacích miest, no 
ideálne v prospech mestskej 
zelene.   ZuZana SlahučkoVá

  oddelenie žiVotného proStredia   

Lenka Mičániová zo ZŠ J. Fándlyho a Natália Vohláriková a Zuzana Helienková zo ZŠ J. A. Komenského skrášlili nové uzamyka-
teľné stojiská. foto: FB ZŠ J. Fándlyho a FB ZŠ J. A.  Komenského
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SEREĎ - účasť

Účasť na referende 
v Seredi bola 29,83 %
V sobotu 21. januára sa na úze-
mí Slovenskej republiky kona-
lo REFERENDUM 2023. Voliči 
mohli hlasovaním rozhodnúť 
o otázke zmeny ústavy v čas-
ti o dĺžke volebného obdobia 
NR SR. Referendum vyhlásila 
prezidentka na základe petí-
cie občanov prijatej v auguste 
2022. Vyhláseniu referenda 
2023 predchádzalo odovzdanie 
406-tisíc podpisov, z ktorých 
bolo platných vyše 381-tisíc. 
Jeho zorganizovanie vyšlo 
na viac ako 10 miliónov eur. 
Volebné miestnosti boli otvo-
rené od 7.00 do 22.00 h. V sú-
vislosti s referendom prijala 
potrebné opatrenia aj polícia 
a dohliadala na jeho pokojný 
priebeh. Až 5 570 policajtov vy-
konávalo hliadkovú činnosť v 
okolí objektov konania refe-
renda a usmerňovali dopravu. 
K závažnejšiemu narušeniu 
verejného poriadku nedošlo.
 
Celkové výsledky
V rámci Slovenskej republi-
ky sa z 4 377 565 oprávnených 
voličov referenda zúčastnilo 
1 193 198 voličov, čo je 27,25 % 
účasť. Z uvedeného vyplýva, 
že referendum nie je platné. 
Oficiálne výsledky v nedeľu 
ráno potvrdili zástupcovia 
štatistického úradu a štátnej 
volebnej komisie. Aby bolo re-
ferendum platné, musela by 
sa ho zúčastniť nadpolovičná 
väčšina oprávnených voličov, 
to znamená nad 2,2 mil. voli-
čov.

S referendovou otázkou 

súhlasilo celkom 1 163 586 
zúčastnených voličov, čo je 
97,51%. Nesúhlas vyjadrilo 18 
398, čo je 1,54 %. Sumarizácia 
výsledkov prebehla povinne 
elektronicky prostredníc-
tvom Integrovaného voleb-
ného informačného systému. 
Predseda Štatistického úra-
du SR Peter Peťko uviedol, 
že elektronizácia zmenila a 
zrýchlila proces spracovania. 
Celková dĺžka spracovania 
bola tri hodiny a päť minút.

Predseda štátnej volebnej 
komisie Ladislav Orosz potvr-
dil, že referendum prebehlo v 
súlade so zákonom a neobjavi-
li sa žiadne skutočnosti, ktoré 
by výsledok spochybnili.
 
Výsledky za Sereď
V Seredi sa z 12 828 zapísa-

ných voličov v 13 volebných 
okrskoch referenda zúčastnilo 
3 827 voličov, čo je 29,83% účasť. 

Na referendovú otázku od-
povedalo „ÁNO“ 3 747 voličov, 

čo je 97,90%. Na otázku odpo-
vedalo „NIE“ 41 voličov, čo je 
1,07%.

zdroj: Štatistický úrad Sr
Iveta tóthová 

Vedierka na odovzdávanie 
kuchynských odpadov 
z rodinných domov sú stále 
k dispozícii

Cintorín na Kasárenskej 
ulici dostane nové 
led osvetlenie 

Od januára sa môžu aj oby-
vatelia z rodinných domov 
ekologicky zbavovať svojich 
nespotrebovaných zvyškov 
jedál. Pokazené potraviny, 
jedlo po záruke, kosti, rôzne 
zvyšky varených jedál môžu 
odkladať do špeciálneho ve-
dierka, ktoré im odvezú raz 
týždenne rovno spred domu. 
Do dnešného dňa si však ve-
dierka prevzalo len približ-
ne 400 obyvateľov, ďalších 
takmer 2-tisíc kusov stále 
čaká na využitie.

„Preto by sme radi opä-
tovne vyzvali záujemcov o 
separovaný zber biologic-
ky rozložiteľných kuchyn-
ských odpadov (BRKO), aby 
si prevzali vedierka. Sú k 
dispozícii na Zbernom dvore 
na Cukrovarskej ulici, sta-
čí sa preukázať dokladom 
o trvalom pobyte v Seredi,“ 
informovala Lucia Opátová 
z oddelenia životného pros-
tredia mesta. Cieľom mesta 
je odľahčiť čierne zmesové 
nádoby od biologicky rozlo-
žiteľného odpadu v čo naj-
väčšej miere.
 
Ako zber BRKO v Seredi 
funguje?
Ak bývate v bytovom dome, 
nájdete si vo svojom kon-
tajnerovom stojisku hnedú 
zbernú nádobu, do ktorej 
kuchynské odpady vysypete 
navoľno, bez akéhokoľvek 
obalu (nepoužívajte ani re-
cyklovateľné vrecká).

Ak bývate na rodinnom 
dome, hnedé 10-litrové ve-
dierko si vyzdvihnite na 

Zbernom dvore mesta. Ku-
chynské odpady doňho vha-
dzujte bez akýchkoľvek oba-
lov, nepoužívajte ani eko-
logicky rozložiteľné vrecká. 
Naplnené vedierko vyložte 
vždy vo štvrtok pred sied-
mou hodinou rannou pred 
svoj rodinný dom a zbero-
vá spoločnosť zabezpečí v 
tento deň jeho vysypanie. 
Vedierko si doma vyčistite 
a je pripravené opäť slúžiť. V 
prípade nevyvezenia vedier-
ka toto hláste mailom na 
reklamaciebrko@sered.sk 
a uveďte svoju adresu. Ope-
ratívne bude zabezpečená 
náprava.

Vyšší cieľ: svoje kuchyn-
ské odpady zhodnocujte na 
svojom pozemku

Tak, ako tomu bolo kedysi. 
Obyvatelia z rodinných do-
mov majú, podľa veľkosti 
svojho pozemku, možnosť 
zelené odpady recyklovať 
úplne najjednoduchším prí-
rodným spôsobom. Kompos-
tovaním a následným zapra-
vovaním do pôdy.

Kávové usadeniny, škru-
piny z vajíčok, šupky zo 
zemiakov či inej očistenej 
zeleniny, v skratke všetky 
nevarené odpady z kuchyne 
je možné šikovne premeniť 
na výživu pre vašu záhradu. 
Usadeniny z kávy ocenia 
vaše paradajky, podrvené 
škrupiny z vajíčok vysypte 
voľne do pôdy, zo šupiek v 
kombinácií s inými suchší-
mi prvkami vytvoríte vlast-
ný kompost. 

zuzana Slahučková

Pohrebiská mesta Sereď sú 
od decembra 2021 pod sprá-
vou samotného mesta. Od-
vtedy sa podarilo na cinto-
ríne na Kasárenskej ulici vy-
budovať v novej časti chod-
níky, vynoviť osvetlenie, či 
osadiť novú vstupnú bránu 
na cintorín.

Nedávno pribudli do 
domu smútku nové pre-
hozy pod máry a pod kve-
tinový voz, nové koberce a 
tiež prehozy na chladiace 
zariadenia, ktoré dostane 
aj dom smútku v Hornom 
Čepeni.

Nakoľko si obnovu pýtalo 
aj zastarané osvetlenie sta-
rej časti cintorína, mesto 
na ňom zrealizuje v naj-

bližších dňoch výmenu re-
flektorov. Celkovo ich bude 
na cintoríne inštalovaných 
22 kusov a suma za nákup 
a inštaláciu je 3283 eur. Ide 
o vysokoúsporné reflektory 
s nastaveným uhlom svie-
tenia pre minimalizovanie 
svetelného smogu. 

 
Pohrebiská Serede sú 
verejnosti prístupné:
v období od 1. 1. do 31. 5. od 
8.00 h do 20.00 h,
v období od 1. 6. do 14. 10. od 
7.00 h do 20.00 h, 
v období od 15. 10. do 15. 11. od 
8.00 h do 22.00 h,
v období od 16. 11. do 31. 12. od 
08.00 h do 20.00 h.

 zuzana Slahučková

Mestská polícia tento rok opäť rozšíri kamerový systém
K  31.12.2022 bolo v  kamero-
vom systéme mestskej po-
lície v Seredi pripojených 
133 kamier. Sú umiestnené 
v rôznych častiach mesta s 
cieľom monitorovať verejný 
priestor a zvýšiť bezpečnosť 
obyvateľov. Pomáhajú aj pri 
vyšetrovaní trestných činov 
a priamo prispievajú k odha-
ľovaniu páchateľov. 
 
Pribudnú ďalšie 
monitorované miesta
Mestská polícia plánuje v 
roku 2023 do kamerového 
systému pripojiť ďalších mi-
nimálne 23 kamier. Podľa po-
lície bude prvých sedem ka-
mier osadených nasledovne: 
dve kamery v areály Zámoc-
kého parku, jedna kamera 
pri svetelnej križovatke Lidl, 
jedna pri svetelnej križovatke 
Hutník, jedna pri vstupe do 
mesta od Dolnej Stredy, jed-
na na ul. Š. Moyzesa a  jedna 
na Garbiarskej ul. pri hrádzi. 
Kompletnú dodávku kamier 
a realizáciu súvisiacich prác 
s inštaláciou zabezpečí firma 
REJK-NET s.r.o. Šoporňa.

 
Monitorovanie 
v roku 2022
Kamerový systém v  súčas-
nosti obsluhuje osem ope-
rátorov, ktorí pracujú vo 
dvojici v 12 hodinových sme-
nách. Monitorujú verejné 
priestranstvá, pohyb vozidiel, 
pohyb a správanie ľudí. Za 

rok 2022 bolo monitorovaním 
zistených 1898 prípadov v sú-
vislosti s  porušením doprav-
ných predpisov. Až 359 krát 
bol zistený vyhodený odpad 
mimo kontajner. Na zastáv-
kach autobusov bolo monito-
rovaných 270 fajčiarov. V sú-
vislosti s venčením psov ope-
rátori monitorovali 2541 osôb, 
pričom iba v 7 prípadoch 
bolo zistené neodstránenie 
exkrementu. Pohyb osôb v 
okolí smetných kontajnerov, 
kedy sa osoby prehrabávali 
v kontajneroch bol monito-
rovaný 855 krát. Všeobecný 
pohyb osôb na športoviskách, 
parkoviskách a  verejných 
priestranstvách bol monito-
rovaný v 2107 prípadoch. Ďal-
šie zistenia a kontroly boli pri 
dopravných nehodách, po-
škodených dopravných znač-
kách, znečisťovaní verejného 
priestranstva, poškodzovaní 
majetku, nefungujúcom po-
uličnom osvetlení a pod.  

 
Uchovávanie a prístup 
k záznamom
Záznam z bezpečnostnej ka-
mery je uchovávaný max.14 
dní. Potom sa záznam au-
tomaticky prepisuje. Sa-
motný občan nemá prístup 
k záznamom. Ak ale nahlási 
protiprávne konanie, ne-
hodu alebo krádež, tak prí-
slušníci MsP môžu záznam 
pozrieť, ale informáciu z ka-
mier občan dostane až vtedy, 

ak danú vec mestská alebo 
štátna polícia už preveruje. 
Iba tieto zložky môžu dispo-
novať s   kamerovým zázna-
mom. Pravidelne sú výstupy 
z kamier poskytované krimi-
nálnej polícii, NAKA, OOPZ 
a dopravnej polícii z dôvodu 
dokumentovania trestných 
činov a dopravných nehôd.

 
Označovanie
Monitorovanie verejného 
priestranstva musí byť ve-
rejne známe. Informácie o 
monitorovaní sú zverejnené 
viacerými spôsobmi, napr. 
na každom vstupe do mesta 
Sereď, na sídliskách či uli-
ciach sú informačné tabule 
s  upozornením o monitoro-
vaní, na stĺpoch verejného 
osvetlenia sú zas napríklad 
samolepky.

 
Kamera nedokáže 
snímať celý priestor
Statická kamera sníma iba 
priestor, kam je nasmero-
vaná. Otočná kamera je síce 

naprogramovaná na sníma-
nie postupného priestoru 
360 st. + miesta pod kame-
rou, ale samotný pohľad ob-
jektívu kamery zaberá iba 
cca 60 st. (pri zoomovaní ešte 
menej), takže zvyšných 300 
st. kamera v danom momen-
te nedokáže snímať. Z  toh-
to dôvodu kamera nie vždy 
musí nasnímať práve danú 
udalosť. Otočné kamery sú 
umiestňované zvyčajne tam, 
kde je možné a nutné ka-
mery otáčať a približovať na 
väčšie vzdialenosti. Otočnou 
kamerou vie polícia priblížiť 
sledovaný objekt na 100-150 
metrov.

 
Spolupráca polícia-občan
Ak sa teda v určitom priesto-
re kamera nachádza ešte  ne-
znamená, že dokáže všetko 
zachytiť. Okrem toho oso-
by, ktoré sledujú kamery si 
pre ich väčší počet nemusia 
všimnúť protiprávne kona-
nie. Preto polícia vyzýva ob-
čanov, aby boli nápomocní 
pri nahlasovaní rôznych pro-
tiprávnych konaní. Jedno-
duchým zavolaním na MsP 
a uvedením miesta skutku 
je možné kameru okamžite 
natočiť na to miesto, ktoré je 
treba jasne zdokumentovať. 
Polícia nechce a nepotrebu-
je, aby občan niečo riešil, ale 
ak niečo vidí, aby zavolal na 
t. č.159.

Iveta tóthová    
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Gymnázium Vojtecha Mihálika Sereď získalo 
akreditáciu Erasmus+ v oblasti školského vzdelávania

Ocenenie UČITEĽ ROKA Slovenskej technickej 
univerzity v Bratislave získal Ľubomír Švorc

Ocenenie sv. Gorazda si prevzala 
PaedDr. Mariana Kamenská z OA v Seredi

Iste ste počas posledného roka 
sledovali v médiách a na soci-
álnych sieťach cesty študen-
tov a učiteľov nášho gymnázia 
do Španielska, Portugalska, 
Severného Macedónska a na 
Sicíliu. Bolo to vďaka realizácii 
dvoch projektov spolufinan-
covaných programom Era-
smus+, ktoré otvorili našim 
študentom dvere do Európy. 
V rámci týchto projektov vy-
cestovalo do zahraničia 38 

študentov a 6 učiteľov, ktorí 
si zážitky z mobilít nevedeli 
vynachváliť. Rozhodli sme sa 
pokračovať v týchto aktivi-
tách a umožniť podobnú skú-
senosť aj ďalším účastníkom. 
Preto sme v októbri minulého 
roka požiadali o akreditáciu 
v programe Erasmus+, ktorá 
uľahčí prístup školy ku gran-
tom, jej zapojenie do siete 
európskych škôl a zároveň 
prispeje ku komplexnému 

rozvoju našej školy. 
 

Čo znamená akreditácia 
pre školu?
Študenti gymnázia budú mať 
počas najbližších 5 rokov mož-
nosť vycestovať do európskej 
krajiny na mobility - pobyty, 
na ktorých spoznajú kultú-
ru, históriu, školský systém 
a zaujímavosti danej kraji-
ny. Každá mobilita bude mať 
svoju tému, ktorú budú skú-

mať a spracovávať so svojimi 
rovesníkmi z partnerských 
krajín. Privítajú účastníkov 
zo zahraničia v našom meste 
a ukážu im krásy Slovenska.

Novým typom mobility 
bude 3-mesačný pobyt jed-
notlivých študentov v ne-
mecky hovoriacej krajine, čo 
umožní našim študentom 
zdokonaliť sa v nemeckom 
jazyku, a tým sa lepšie uplat-
niť na trhu práce.

Akreditácia poskytuje aj 
príležitosť na profesijný roz-
voj našich pedagógov. Učite-
lia môcť rozvíjať svoje jazy-
kové a odborné schopnosti 
na kurzoch a odborných 
školeniach v zahraničí. Náv-
števami partnerských škôl 
načerpajú nové vedomosti, 
spoznajú rôzne metódy vy-
učovania, ktoré následne 
môžu implementovať do vy-
učovacieho procesu.

Pri príprave tohto projektu 
sme využili skúsenosti z re-
alizácie predchádzajúcich 2 
projektov Erasmus+. Tešíme 
sa, že naša opakovaná sna-
ha priniesla ovocie v podobe 
udelenia grantu. Sme pripra-
vení pokračovať v nastave-
nom inovatívnom trende pro-
jektovej práce, ktorá sa stala 
už aktívnou súčasťou nášho 
gymnázia. 

AlžbetA tAbAčková 

Dočasne poverený minister 
školstva, vedy, výskumu a 
športu SR Ján Horecký udelil 
10. marca 2023 Veľkú medai-
lu, Malú medailu a Ďakovný 
list sv. Gorazda pedagógom, 
ktorí sa pričinili o rozvoj 
školstva na Slovensku. Týmto 
ocenením sa vyzdvihuje úsi-
lie a prínos jednotlivcov pri 
vzdelávaní detí a  mládeže. 
Ide nielen o pekné gesto ale 
aj motivačný faktor pre os-
tatných pedagógov, aby sa vo 
svojej práci a snažili dosiah-
nuť čo najlepšie výsledky.

Ocenenia sv. Gorazda sú 
vyjadrením vďaky za dlho-
dobé úsilie a výnimočné vý-
sledky, ktoré pedagógovia 
dosiahli v oblasti vzdelávania 
na Slovensku. Pre mnohých 
pedagógov sú silnou inšpirá-
ciou, aby pokračovali v sna-
he zlepšovať naše školstvo a 
poskytovať deťom kvalitné 
vzdelanie. Ide o  najvyšší pre-
jav uznania, aké môže peda-

gógom udeliť minister škol-
stva. Podujatie sa každoročne 
koná pri príležitosti Dňa uči-
teľov. Veľkú medailu svätého 
Gorazda si tento rok prevzalo 
15 učiteľov a učiteliek. Malú 
medailu svätého Gorazda 
udelil rezort školstva 19 pe-
dagógom a Ďakovný list svä-
tého Gorazda získalo 26 uči-
teľov.

Jednou z  laureátiek Veľ-
kej medaile sv. Gorazda je 
aj PaedDr. Mariana Kamen-
ská z Obchodnej akadémie 
v  Seredi. Ocenená bola za 
prínos k rozvoju školstva na 
Slovensku a za celoživotnú 
pedagogickú činnosť. Pre-
stížne uznanie sa jej dostalo 
aj za   profesionálny prístup 
k  práci, za dlhoročnú prácu 
s talentovanými literárne 
nadanými žiakmi a za zavá-
dzanie inovatívnych metód v 
pedagogickej praxi. Jej práca 
a angažovanosť sú pre slo-
venské školstvo a deti veľmi 

cenné. „Pocity pri oceňovaní 
boli slávnostné a neopakova-
teľné. Uvedomujem si však, 

že bez podpory vedenia našej 
školy, mojich kolegov a ro-
diny by sa mi nedarilo reali-

zovať moje nápady. Nepoda-
rilo by sa mi založiť tradíciu 
imatrikulácií na našej škole 

či Knižných hodov v Seredi, 
šíriť osvetu o  zdravom ži-
votnom štýle pri príležitosti 
Dňa srdca, organizovať pro-
jekt „Škola hrou“, viesť HE-
VI-klub tvorivého písania, 
zavádzať do vyučovacieho 
procesu ťažkú, ale potrebnú 
tému holokaustu, podneco-
vať študentov k  láske k  lite-
ratúre, divadlu, umeniu či 
filozofii,“ povedala M. Ka-
menská. Pri preberaní me-
daily myslela na študentov, 
s ktorými  štyridsať rokov 
diskutovala, recitovala, hrala 
scénky, vymýšľala kreatívne 
úlohy a riešila modelové si-
tuácie kritického myslenia. 
Ocenenie si váži o to viac, že 
ho získala pred odchodom na 
dôchodok, čím bolo vyjadre-
né uznanie za celé obdobie 
jej učiteľskej praxe. Verí ale, 
že spoločné cesty s kolegami 
a bývalými študentmi sa ne-
rozídu a budú pokračovať aj 
ďalej.  IvetA tóthová

Ľubomír Švorc je vedecko-
-výskumným a pedagogic-
kým pracovníkom na Ústave 
analytickej chémie Fakulty 
chemickej a potravinárskej 
technológie Slovenskej tech-
nickej univerzity v Bratislave.

Má titul doktora vied 
(DrSc.) a je vysokoškolským 
profesorom v oblasti analy-
tickej chémie. Jeho výskum 
sa zameriava na vývoj a vy-
užitie elektroanalytických 
metód, s dôrazom na apliká-
cie v oblasti klinickej, farma-
ceutickej, environmentálnej 
a potravinovej analýzy. Je au-
torom viac ako 150 vedeckých 
prác publikovaných v reno-
movaných odborných časo-
pisoch, na ktoré je doteraz 
evidovaných viac ako 2500 
citácií podľa vedeckej data-
bázy Web of Science. Bohatá 
vedecko-výskumná práca Ľ. 
Švorca je zároveň spájaná s 
pedagogickou činnosťou pri 
výchove študentov v rámci 
bakalárskych projektov, se-

mestrálnych, diplomových a 
dizertačných prác.

Za svoju prácu bol ocene-
ný viacerými oceneniami, 
vrátane prestížneho oce-
nenia „Vedec roka SR 2014“ 
v kategórii Mladá osobnosť 
vedy. Ďalej získal ocenenia 
ako cena firmy Metrohm ČR 
2013 za najlepšiu publikáciu 
mladého elektroanalytické-

ho chemika do 35 rokov, naj-
lepšia publikácia STU 2016 
za najcitovanejšiu prácu v 
rokoch 2014-2016 a Prémia za 
trojročný vedecký ohlas 2015-
2017 udelená Literárnym 
fondom SR. Na medzinárod-
nej úrovni sa v roku 2020 stal 
laureátom chemického prv-
ku EURÓPIUM v Periodickej 
tabuľke mladých chemikov, 

čím sa ako jeden z dvoch Slo-
vákov zaradil medzi 118 naj-
lepších mladých chemikov z 
celého sveta. Toto ocenenie 
mu bolo udelené v Paríži pri 
príležitosti 150. výročia vzni-
ku periodickej tabuľky che-
mických prvkov a 100. výro-
čia vzniku Medzinárodnej 
únie pre čistú a aplikovanú 
chémiu (IUPAC). Za vedec-

kovýskumnú a publikačnú 
aktivitu bol ocenený Cenou 
mesta Sereď za rok 2015 .

Ľubomír Švorc je najmlad-
ším vedcom - chemikom 
zaradeným v zozname ved-
cov s Hirschovým indexom 
35 podľa Google Scholar k 1. 
marcu 2023. V roku 2022 ho 
prezidentka SR vymenovala 
za vysokoškolského profeso-
ra, pričom sa stal najmlad-
ším profesorom v oblasti 
chémie na Slovensku. Od 1. 
1. 2023 bol vymenovaný za 
predsedu Slovenskej chemic-
kej spoločnosti, ktorá bola 
založená v roku 1929 a zdru-
žuje viac ako 800 chemikov 
z oblasti školstva, vedy, vý-
skumu a priemyslu. Zároveň 
je najväčšou a najstaršou 
profesijnou spoločnosťou na 
Slovensku. 

Ďalší úspech nenechal 
na seba dlho čakať. V týchto 
dňoch mu bolo udelené oce-
nenie UČITEĽ ROKA Sloven-
skej technickej univerzity v 

Bratislave. Ako povedal pre 
naše médium, toto ocenenie 
si vysoko váži. „Je to pre mňa 
výsledok doterajšej práce 
so študentmi, či už na pred-
náškach, seminároch alebo 
laboratórnych cvičeniach. 
Snažím sa mladých ľudí nie-
len niečo naučiť, ale vzbudiť 
v nich skutočný záujem o 
vedu, ktorá v nich častokrát 
drieme. Keďže medzi mnou 
a mojimi študentmi nie je 
ešte rozsiahly vekový rozdiel, 
mám k nim bližšie. Rozumie-
me si nielen na báze profesor 
- študent, ale aj ľudsky. Sna-
žím sa počas prednášok a aj 
v laboratóriu, ktoré vediem, 
vytvoriť v prvom rade pria-
teľskú atmosféru a najlepšie 
podmienky na prácu. Verím, 
že tak ako som ja v ich veku 
miloval všetko, čo súvisí s 
chémiou, tak túto lásku pre-
nesiem aj na mojich študen-
tov“ povedal Ľubomír Švorc 
na záver.

IvetA tóthová  

Minister Ján Horecký a ocenená pedagogička Mariana Kamenská z Obchodnej akadémie
v Seredi.
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Slávnostné 
otvorenie 
centrálneho 
skladu 
spoločnosti Billa
Dňa 25. januára 2023 spoloč-
nosť Billa, s.r.o., slávnostne 
otvorila nový centrálny 
sklad, ktorý sa nachádza v 
priemyselnej zóne Sereď-
-Juh. Výstavba bola zaháje-
ná poklepaním základného 
kameňa 11. januára 2022. Po 
necelom roku od prvých 
výkopových prácach sklad 
oficiálne spúšťa svoju pre-
vádzku.

Investícia za desiatky 
miliónov
Sklad sa rozprestiera na 
ploche 138 202 m2. Ide o 
dvojpodlažný halový objekt 
veľkoskladu a administra-
tívne priestory so zázemím 
pre cca 150 zamestnancov 
s rozlohu 28 500 m2. Tento 
rok plánuje Billa vytvo-
riť ďalších 30 pracovných 
miest. Celkové investície 
presiahli 38 miliónov eur. 
Nový centrálny sklad bol 
plne financovaný z vlast-
ných zdrojov spoločnosti, 
návratnosť investícií je 
očakávaná zhruba na úrov-
ni štyroch rokov. Vybudo-
vanie logistického centra 
je významnou investíciou 
pre mesto Sereď, Trnavský 
kraj, ako aj pre celú krajinu. 
Zo skladu bude spoločnosť 
Billa denne z 58 naklada-
cích rámp vypravovať viac 
ako 120 plne naložených 
kamiónov. V porovnaní s 
centrálnym skladom BIL-
LA v Senci má sklad v Sere-
di o 74% väčšiu plochu (28 
500 m2). Skladová kapacita 
sa navýšila o 47% s mož-
nosťou uskladniť až 23 000 
ton tovaru.

 
Slávnostné otvorenie
Na otvorení sa zúčastnil 
(dočasne poverený) mi-
nister pôdohospodárstva a 
rozvoja vidieka Samuel Vl-
čan, ktorý v príhovore po-
vedal: „Nesmierne ma teší 
príležitosť, akou je dnešné 
otvorenie tohto logistické-
ho centra, a vítam každú 
jednu investíciu do roz-
voja slovenského potravi-
nárstva,“ a dodal, že len za 
minulý rok na pulty tohto 
reťazca pribudlo takmer 
tisíc slovenských produk-
tov. Ďalej bol na otvorení 
prítomný generálny riadi-
teľ spoločnosti Billa Arnd 
Riehl, veľvyslankyňa Ra-
kúskej republiky na SK 
Margrit Bruck-Fridrich, 
veľvyslankyňa Spolkovej 
republiky Nemecko na SK 
Barbara Wolf, predseda Tr-
navského samosprávneho 
kraja Jozef Viskupič, pri-
mátor mesta Sereď Ondrej 
Kurbel, za REWE Interna-
tional AG Espen B. Larsen 
a ďalší.

Objekt s kvalitnými 
technológiami 
a pracovným prostredím
Logistické centrum sa hrdí 
certifikátom A0+, čo zna-
mená, že vďaka moderným 
technológiám sa v nových 
priestoroch spotrebuje o 
50% menej energií na me-
ter štvorcový. „Pochváliť 
sa môžeme najväčšou in-
štaláciou fotovoltaického 
zariadenia o výkone 2,5 
MWh na jednej streche 
a to na Slovensku aj v Če-
chách,“ povedal generálny 
riaditeľ spoločnosti Billa 
Arnd Riehl. Zamestnanci 
využívajú technické vy-
bavenie, ktoré im výrazne 
zjednodušuje prácu. 

Samozrejmosťou je in-
teligentné LED osvetlenie, 
podlahové vykurovanie, 
vetranie, stropné chlade-
nie, využívanie odpado-
vého tepla či vybavenie 
manipulačnej techniky lí-
tiovo-iónovými batériami. 
Zaujímavosťou je átrium, 
ktoré je určené na oddy-
ch na čerstvom vzduchu. 
V areáli skladu sú aj na-
bíjacie elektrostanice, pre 
osobné a nákladné autá 
či kamióny. „Všetky tech-
nologické celky sú napo-
jené na systém merania 
a riadenia, ktorý robí z 
centra energeticky jeden 
z najúčinnejších a najmo-
dernejších skladov nielen 
v skupine REWE ale aj v 
strednej Európe,“ povedal 
riaditeľ Riehl.

V okolí skladu vznikla 
zelená plocha s rozlohou 
4,4 ha. Súčasťou sú tri vod-
né plochy, ktorých cieľom 
je zadržiavať vodu a tak 
prirodzene ochladzovať 
vonkajšie prostredie.

 
Meranie zraku 
a desiata 
pre miestne deti
Billa ako dobrý sused plá-
nuje v rámci aktivít zme-
rať deťom v miestnych 
materských školách zrak 
ako súčasť projektu Zdravé 
oči už v škôlke a tiež zabez-
pečí desiatu pre viac ako 
1200 miestnych školákov.

 
Priemyselná zóna
Priemyselná zóna Sereď-
-Juh má celkovú rozlohu 
240 hektárov a je jedným z 
najväčších priemyselných 
areálov na Slovensku. Park 
je určený pre ľahkú aj ťaž-
kú výrobu, administra-
tívu, sklady či logistiku. 
Svoje skladové a logistické 
priestory tu majú známe 
spoločnosti ako Lidl, Ama-
zon, Mountpark Logistics 
EU či PNK Group.

Iveta tóthová  

CZŠ sv. Cyrila a Metoda v Seredi 
najlepšia v meste i okrese

Celoslovenská súťaž 
pod názvom: My, deti 
dneška o časoch vojny

Inštitút INEKO zverejnil ak-
tuálne rebríčky najlepších 
základných a stredných škôl 
na Slovensku. Pri ich zosta-
vovaní prihliadal na výsledky 
žiakov a študentov v celoštát-
nych testovaniach či v exter-
nej maturite. Hlavným cie-
ľom inštitútu je poskytnúť 
širokej verejnosti informá-

cie o dosahovaných výsled-
koch všetkých slovenských 
základných a stredných 
škôl. „Po dvojročnej odmlke 
sa opäť realizovali celoploš-
né merania, vďaka čomu 
sa podarilo do hodnotenia 
výsledkov žiakov zahrnúť 
kompletnú sadu dostupných 
ukazovateľov rovnako ako 

pred pandémiou,“ uviedlo 
INEKO. Rebríčky môžu byť 
užitočným pomocným uka-
zovateľom pri výbere školy, 
najmä by však mali pritiah-
nuť záujem verejnosti k dis-
kusiám o kvalite škôl. Portál 
zobrazuje pri základných a 
stredných školách spolu 41 
ukazovateľov.

Hodnotenie pri základ-
ných školách zohľadňuje vý-
sledky Testovania 5, výsledky 
Testovania 9, umiestnenia v 
predmetových olympiádach, 
mimoriadne výsledky žiakov 
i finančný prepočet na žia-
ka. CZŠ sv. Cyrila a Metoda v 
Seredi sa medzi základnými 
školami v sledovaných uka-
zovateľoch umiestnila na 
popredných miestach v reb-
ríčku.

„Na základe výsledkov, 
ktoré boli zverejnené za 
školský rok 2021/2022, mô-

žem vyjadriť nesmiernu ra-
dosť. Naša cirkevná škola sa 
v rebríčku základných škôl v 
Trnavskom kraji dostala me-
dzi najlepšiu dvadsiatku a 
umiestnila sa na výbornom 
17. mieste. Toto vynikajúce 
hodnotenie nás radí medzi 
najlepšiu základnú školu v 
okrese Galanta a právom sa 
tak môžeme pochváliť, že 
sme NAJLEPŠOU ZÁKLAD-
NOU ŠKOLOU V SEREDI. S 
vďakou a hrdosťou môžem 
vysloviť veľké ĎAKUJEM. 
Ďakujem predovšetkým 
žiakom, že aj napriek ne-
ľahkej dobe majú stále chuť 
obetovať zo svojho voľného 
času, ďakujem aj kolegom, 
ktorí vždy podajú pomocnú 
ruku žiakom a pomáhajú im 
na ceste za ich úspechmi,“ 
uviedla riaditeľka školy Mo-
nika Kroláková.

Iveta tóthová  

Pri príležitosti Medzinárod-
ného dňa pamiatky obetí 
holokaustu pripravilo Mú-
zeum holokaustu v Seredi 
so Združením Ester a Veľ-
vyslanectvom štátu Izrael 
na Slovensku celoslovenskú 
súťaž s názvom My, deti 
dneška o časoch vojny. Ver-
nisáž výstavy sa uskutočni-
la 26. januára 2023. Podujatia 
sa zúčastnili zástupcovia 
diplomatických zborov z 
Japonska, Švajčiarska, Tu-
recka, Veľkej Británie a Ra-
kúska, splnomocnenec vlá-
dy SR pre rómske komunity 
Ján Hero, verejný ochranca 
práv Robert Dobrovodský, 
zástupca splnomocnenkyne 
vlády pre ochranu vierovy-

znania Marián Sopčák, ako 
aj primátor mesta Sereď On-
drej Kurbel.

Do súťaže sa mohli za-
pojiť žiaci základných škôl, 
študenti stredných škôl a 
gymnázií vo veku od 6 do 19 
rokov. Prihlásilo sa neuve-
riteľných 121 škôl s takmer 
500 prácami detí a mládeže. 
Výtvarné diela šikovných 
mladých talentov vyhodno-
covala porota v zložení: Pe-
ter Frajt - honorárny konzul 
štátu Izrael v SR, Marta Gy-
őriová, Noémi Rácz - výtvar-
níčka a riaditeľka Múzea 
Vojtecha Löfflera v Košiciach 
a Martin Korčok - riaditeľ 
Múzea holokaustu v Seredi. 

Hlavným cieľom súťaže 
bolo zvýšenie povedomia 
mladej generácie o holo-
kauste, ktorý mala možnosť 

prezentovať ľubovoľnou 
technikou. Iniciátorkou 
projektu bola prezidentka 
klubu židovských žien Ester 
Marta Györiová. Koordiná-
torkou projektu bola Kristí-
na Svrčková. 

Všetci sa zhodli na tom, 
že práce boli naozaj silné a 
dokázali chytiť za srdce. Aby 
bolo hodnotenie objektív-
ne, vyhlásené boli kategórie 
pre 1. a 2. stupeň základných 
škôl, špeciálne školy, základ-
né umelecké školy, stredné 
školy a stredné umelecké 
školy. V múzeu je vystave-
ných je 25 víťazných prác. 
Ďalších takmer 40 diel je vy-
stavených ako koláž. 

Iveta tóthová  

Milý Karol, problém s vypadáva-
ním vlasov môže mať viac príčin. 
V tvojom prípade by som v prvej 
fáze zvolila najjednoduchšiu cestu, 
t.j. vyskúšať kozmetický prípra-
vok SALON TEXTURES, ktorý 
je veľmi kvalitný a hlavne účin-
ný. Verím, že ti tiež pomôže. Aj s 
návodom sa cena pohybuje okolo  

23 €. V ťažších prípadoch u mužov 
a žien by som odporúčala použiť 
dva prípravky za sebou. Uvedený 
výrobok si môžeš kúpiť či objednať 
na adrese: KVATROFIN s. r. o., 

ul. Lichardova 10, 
909 01 Skalica, 
034/664 74 35, 

www.vlasovakura.sk

PORADŇA VLASY
Milá poradňa,
mám 30 rokov a od mojich 25-tich narodenín bojujem s nadmer-
ným vypadávaním vlasov. Taktiež sa mi začínajú vytvárať na čele 
kúty. Iste chápeš, že mám obavy, aby som za pár rokov nevyzeral 
ako plešatý inšpektor Kojak.

TP223021739
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Februárové zasadnutie 
mestského zastupiteľstva
Prvá zmena rozPočtu, schvaľovanie dotácií nad 10-tisíc eur, nové zloženie dozorných 
rád mestských sPoločností, aj Pokus o osamostatnenie kultúrnej komisie
Zasadnutie mestského za-
stupiteľstva zvolal primátor 
mesta na štvrtok 9. februára 
2023. Bolo otvorené za prí-
tomnosti všetkých poslan-
cov.

 
Návrhová komisia: 

PaedDr. Slávka Kramárová, 
JUDr. Martin Takáč, Bc. Miro-
slava Sabová Dudášová

Mandátová komisia: Mgr. 
Matej Godáň, JUDr. Miloš Kle-
novič, Erik Štefanek

 
Prítomnosť počtu poslan-

cov v sále a hlasovanie je uve-
dené za uznesením (prítom-
ní-za-proti-zdržal sa).

 
Poslanci rozhodli, schválili 
alebo zobrali na vedomie:
- Návrh Mgr. Jankulára pre-
sunúť bod o výpožičke majet-
ku mesta pre Rímskokatolíc-
ku cirkev na ďalšie rokovanie 
MsZ (19-12-7-0).

Informatívnu správu o 
činnosti MsÚ a mesta Se-
reď od ostatného zasadnutia 
mestského zastupiteľstva 
(18-18-0-0).

- Informatívnu správu o 
príprave a realizácii projek-
tov z mimorozpočtových 
zdrojov. V štádiu príprav pred 
realizáciou sú aktuálne dva 
projekty: regenerácia vnút-
robloku na ulici D. Štúra II. 
(cca 642-tisíc eur) a regene-
rácia na Garbiarskej ulici (cca 
646-tisíc eur). Navyšovanie 
kapacít základnej školy J. 
Fándlyho je v štádiu prípra-
vy projektovej žiadosti (cca 
270-tisíc eur). Financie na 
prístrešky na bicykle na ZŠ 
J. A. Komenského stále nie 
sú zo strany ministerstva 
dopravy podpísané (30-ti-
síc eur). Kompletný prehľad 
stavu projektov je súčasťou 
materiálov k zastupiteľstvu. 
Mesto začalo pracovať aj na 
príprave evidencie všetkých 
vlastných budov, podľa his-
torického dátumu ich ko-
laudácie, aby mohlo žiadať 
z externých zdrojov na ich 
energetickú optimalizáciu 
(niektoré výzvy sú viazané na 
vek budov) (19-19-0-0). 

- Prípravu žiadosti v rám-
ci výzvy Fondu na podporu 
športu č. 2022/002 na projekt 
„Vybudovanie nového športo-
vého areálu v Zámockom par-
ku v Seredi“ (19-15-0-4).

- Zaradenie projektu pre-
stavby a rekonštrukcie ihris-
ka na Tehelnej ulici na multi-
funkčné športové ihrisko me-
dzi priority mesta a vyčlene-
nie finančných prostriedkov 
na prípravnú dokumentáciu 
(18-11-0-7).

- VZN č. 1/2023, ktorým sa 
mení všeobecne záväzné 
nariadenie mesta č. 1/2015 o 
financovaní ZUŠ, MŠ a škol-
ských zariadení zriadených v 

meste Sereď v znení neskor-
ších nariadení (16-16-0-0).

 - Pre obce, na území kto-
rých sú zriadené centrá voľ-
ného času, ktoré navštevujú 
deti a žiaci s trvalým poby-
tom v meste Sereď vo veku od 
5 do 15 rokov veku a ktoré o to 
požiadajú, príspevok na rok 
2022 v sume 108,00 € na 1 die-
ťa prijaté do centra voľného 
času (18-18-0-0).

 - Návrh poslanca M. Kle-
noviča na zmenu otváracích 
hodín pohrebísk: a) od 1. 1. do 
31. 5. od 8.00 h do 20.00 h, b) 
od 1. 6. do 14. 10. od 7.00 h do 
20.00 h, c) od 15. 10. do 15. 11. 
od 8.00 h do 22.00 h, d) od 
16. 11. do 31. 12. od 8.00 h do 
20.00 h, a uznáša sa na VZN 
mesta Sereď č. 2/2023, ktorým 
sa schvaľuje Prevádzkový po-
riadok pohrebísk mesta Se-
reď (18-18-0-0).

Informatívnu správu o čin-
nosti Mestskej polície Sereď 
za rok 2022, ktorú predsta-
vil náčelník MsP Sereď Mgr. 
Ladislav Fabo. Plnenie úloh 
zabezpečovalo 28 zamest-
nancov: náčelník a zástupca 
náčelníka, hliadková služba 
12 príslušníkov MsP, operač-
ná služba 4 príslušníci, od-
delenie prevencie 1 zamest-
nankyňa, administratívny 
referát 1 zamestnankyňa, 
chránená dielňa 8 pracovní-
kov ZŤP. Správa obsahuje pri-
ority, splnené úlohy, výsledky 
aj vybrané prípady z uplynu-
lého roka (18-18-0-0).

- Správu o hospodárení 
spoločnosti Mestský bytový 
podnik, s . r. o., Sereď za rok 
2022, ktorú predstavil ko-
nateľ Ing. Tibor Krajčovič. 
Po zaplatení dane z príjmu, 
spoločnosť skončila s hospo-
dárskym výsledkom vo výške 
4.606,36 eur (17-17-0-0).

- Prvú zmenu rozpočtu 
MESTA SEREĎ na rok 2023 
s pripomienkou a rozpočtové 
opatrenia predložené riadi-
teľmi rozpočtových organi-
zácií zriadených mestom s 
pripomienkou.

V príjmovej časti sa aktu-
alizujú príjmy mesta naprí-
klad o zvýšené príjmy z Dane 
z nehnuteľnosti o 320-tisíc 
eur, o príjmy z poplatku za 
komunálne odpady o 72-ti-
síc eur, o príjmy z príspev-
kov zákonných zástupcov 
(strava, školné) pre ZŠ a MŠ 
a z rozpočtu Domu kultúry 
spolu približne 130-tisíc eur. 
Kapitálové príjmy napríklad 
16 761 eur z dotácie na do-
končenie projektu „Obnova 
športového areálu pri ZŠ J.A. 
Komenského“, dotáciu cca 
610-tisíc eur na projekt „Rie-
šenie regenerácie sídliskové-
ho vnútrobloku D. Štúra II“ a 
predpokladanú výšku dotá-
cie cca 646-tisíc eur na pro-
jekt „Regenerácia vnútrob-

loku na sídlisku Garbiarska“, 
či zostatky prostriedkov ma-
terských a základných škôl 
z roka 2022 cca 85-tisíc eur. 
Úprava príjmov celkovo po 1. 
zmene rozpočtu je + 2.542.693 
eur, teda z 16.257.601 eur na 
18.800.294 eur.

Vo výdavkovej časti sa 
aktualizujú výdavky naprí-
klad o 3-tisíc eur na opravu a 
údržbu verejného osvetlenia 
z dôvodu škodových udalos-
tí, o jedentisíc eur na zabez-
pečenie čistoty verejných 
priestranstiev, na služby spo-
jené so zberom kuchynského 
a iného biologicky rozložiteľ-
ného odpadu o 20-tisíc eur, o 
10-tisíc na zabezpečenie sta-
rostlivosti o zeleň, o 28-tisíc 
na nákup mestského mobili-
áru (lavičky, prvky detských 
ihrísk a pod.), o cca 179-tisíc 
na zabezpečenie bežných 
opráv a údržby škôl a škol-
ských zariadení, o 80-tisíc 
na poskytnutie dotácií z roz-
počtu mesta, o 16.500 eur na 
zvýšený príspevok na stra-
vovanie pre nepracujúcich 
dôchodcov (mesto od 1.1.2023 
navýšilo poskytovaný príspe-
vok pre svojich občanov na 
jedno hlavné jedlo denne z 
0,60 eur na jedno euro), o cca 
68-tisíc eur na zabezpečenie 
zmien organizačnej štruktú-
ry MsÚ (mestský architekt 
0,5 úväzok, projektový ma-
nažér jeden úväzok, referent 
pre komunikáciu 0,5 úväzok), 
o 16-tisíc na zvýšenie dotácie 
Správe majetku Sereď, s. r. o. 
Kapitálové výdavky naprí-
klad o 35-tisíc eur na rekon-
štrukciu bytu č. 1 na Námes-
tí slobody č. 30/8 v Seredi v 
majetku mesta (prenesené z 
roka 2022).

Prvá zmena rozpočtu bola 
schválená s pripomienkou, 
ktorá sa týkala najmä použi-
tia prostriedkov zo štátneho 
rozpočtu pre oblasť vzdelá-
vania a tiež prerozdelenia 
čiastky 400 eur od každého 
poslanca MsZ Sereď do kon-
krétnych oblastí (najmä pre 
OZ a športové kluby) (16-14-0-
1, nehlasoval 1).

 
DOTÁCIE nad 10-tisíc eur:
- OZ Športový klub futbalu 
Sereď, na rozvoj telovýchovy 
a športu na prvý polrok 2023 
(ďalej len „RTŠ“) 47 389 eur; 
na podporu a rozvoj mládež-
níckych aktivít (ďalej len 
„PRMA“) 3 819 eur; od poslan-
cov 50 eur (18-0-0).

- Asociáciu športových klu-
bov Sereď, na RTŠ 34.189 eur; 
PRMA 4.929 eur (18-18-0-0).

- Hádzanársky klub Slávia 
Sereď, na RTŠ 16.744 eur, na 
PRMA 3.085 eur (18-18-0-0).

- ŠK Ice Player‘s Sereď, RTŠ 
11.556 eur; od poslancov 50 
eur (18-18-0-0).

- Poskytnutie finančných 

prostriedkov z rozpočtu mes-
ta Sereď na rok 2023 spoloč-
nosti Správa majetku Sereď, 
s.r.o., na rekonštrukciu a pre-
stavbu futbalového štadióna 
v Seredi 500-tisíc eur a bežnej 
dotácie na úhradu výdavkov, 
ktoré súvisia s vydávaním 
Seredských noviniek, s údrž-
bou a činnosťami spojenými 
s riadnym zabezpečením pre-
vádzky kina NOVA v objekte 
MsKS NOVA, objektu Domu 
kultúry a areálov futbalových 
štadiónov v čiastke 180-tisíc 
eur (18-18-0-0).

- Nájom časti parcely re-
gistra na Spádovej ulici vo 
výmere 6 m2, pre žiadateľov 
z bytového domu so súpis-
ným číslom 1154 na Spádovej 
ulici, zastúpenými správcom 
Naša domová správa, s.r.o. za 
cenu 1,20 €/m2/rok, na dobu 
neurčitú z dôvodu, že prena-
jímaná časť pozemku je vyu-
žívaná na umiestnenie bez-
bariérového vstupu (plošiny), 
(17-17-0-0).

- Prevod nehnuteľného 
majetku vo výmere 19 m2 
na Šulekovskej ulici za cenu 
25,00 €/m2 pre žiadateľov 
manželov Balážiových. Po-
zemok je zastavaný stavbou 
vo vlastníctve žiadateľov a je 
pre mesto inak nevyužiteľný 
(16-14-1-1).

- Prevod nehnuteľného 
majetku vo výmere 344 m2 
na Ul. I. Krasku, za 25 €/m2, 
z dôvodu, že ide o pozemok, 
ktorý je dlhodobo využívaný 
žiadateľkou a je pre mesto z 
hľadiska územno-plánovacej 
koncepcie inak nevyužiteľný 
pre K. Andrássyovú (18-18-0-
0).

- Prevod nehnuteľného 
majetku vo výmere 39 m2 
za cenu 140 €/m2, z dôvodu, 
že ide o pozemok v blízkos-
ti areálu žiadateľa – spoloč-
nosti HUBERT J.E., s.r.o., 
na ktorom žiadateľ plánuje 
umiestniť novú kioskovú VN 
spínaciu stanicu pre potreby 
plánovanej výstavby nového 
pavilónu sektov (18-15-1-2).

- Prevod nehnuteľného 
majetku vo výmere 61 m2 za 
cenu 20,92 €/ m2, z dôvodu, že 
pozemok je zastavaný stav-
bou diaľnice vo vlastníctve 
žiadateľa, Národnej diaľnič-
nej spoločnosti, ktorá má v 
záujme majetkovoprávneho 
usporiadania pozemkov. Po-
zemok je pre mesto inak ne-
využiteľný (18-17-0-1).

- Prevod nehnuteľného 
majetku v celkovej výmere 
847 m2 v Hornom Čepeni, z 
dôvodu, že ide o pozemky, 
ktoré sú súčasťou oplotené-
ho areálu budov a pozemkov 
vo vlastníctve žiadateľa a sú 
pre mesto inak nevyužiteľné, 
za cenu 28 €/m2 žiadateľovi - 
prof. JUDr. A. Dulákovi, PhD. 
(18-12-2-4).

- Zriadenie vecného bre-
mena, ktoré bude spočívať 
v práve zriadenia a uloženia 
elektroenergetických zaria-
dení, užívania, prevádzko-
vania, údržby, opráv, úprav, 
rekonštrukcie, modernizácie 
a akýchkoľvek iných staveb-
ných úprav elektroenergetic-
kých zariadení a ich odstrá-
není v prospech spoločnosti 
Západoslovenská distribuč-
ná, a. s (17-14-0-3).

- Zriadenie vecného breme-
na v súvislosti so zriadením 
a uložením elektrickej prí-
pojky k stavbe pre žiadateľa 
EnviGeo Group s.r.o., na dobu 
neurčitú za odplatu 805,25 € 
(18-18-0-0).

- Návrh na doplnenie čle-
nov dočasnej komisie na 
vypracovanie návrhu rieše-
nia poskytovania zdravotnej 
starostlivosti v budove mest-
skej polikliniky nasledovne: 
MUDr. Jozef Štrba, MUDr. 
Adriana Drobná, Vlasta Gaš-
paríková, JUDr. Michal Irsák 
(sa vzdal členstva v komisii) 
(17-17-0-0).

Zriadenie dočasnej komisie 
MsZ na vypracovanie návrhu 
riešenia poskytovania zdra-
votnej starostlivosti v budove 
mestskej polikliniky v zlože-
ní: Ing. M. Hilkovičová, po-
slankyňa MsZ; Mgr. T. Borov-
ský (asistent poslanca NR SR, 
bývalý prednosta MsU Hloho-
vec, bývalý konateľ Mestská 
poliklinika Hlohovec, s.r.o,); 
Ing. M. Páleníková (prednost-
ka MsÚ Sereď, bývalá konateľ-
ka Mestskej polikliniky Hlo-
hovec, s.r.o, bývalá členka DR 
uni-Poliklinika Dubnica nad 
Váhom, a.s.; MUDr. T. Szalay 
PhD. (riaditeľ odboru, lekár 
BSK); PhDr. L. Šmidovičová, 
PhD., MPH, (riaditeľka odbo-
ru zdravotníctva TTSK); Ing. 
P. Pospíš (konateľ obchodnej 
spoločnosti - zodpovedný za 
riadenie finančnej agendy a 
za agendu ľudských zdrojov 
spoločnosti; MUDr. J. Štrba 
(lekár); MUDr. A. Drobná (le-
kárka); V. Gašparíková hl. ses-
tra na MsPK v Seredi) (17-15-0-
1, nehlasoval 1).

- Odvoláva členov Dozornej 
rady (ďalej len DR) spoločnos-
ti Správa majetku Sereď, s.r.o. 
Bc. A. Ševečka, Ing. Branislava 
Karmažína (16-16-0-0).

- Schvaľuje členov DR 
Správy majetku Sereď, 
s.r.o.: Mgr. J. Jankulár, Ing. M. 
Hilkovičová, JUDr. E. Červe-
ňová, Mgr. T. Karmažín, Bc. A. 
Ševeček (16-5-0-1).

- Odvoláva členov DR spo-
ločnosti Mestský bytový pod-
nik Sereď, spol. s r.o. R. Sta-
reček, P. Kurbel, R. Ternényi, 
MUDr. M. Bucha (16-16-0-0).

- Schvaľuje členov DR 
spoločnosti Mestský by-
tový podnik Sereď, spol. 
s.r.o.: Ing. M. Jandová, 

PaedDr. S. Kramárová, JUDr. 
M. Irsák, JUDr. E. Červeňová, 
Bc. A. Dúbravec (17-15-0-2).

 - Odvoláva členov rady pre 
učenie ceny tepla: Ing. N. Ka-
linai, Ing. T. Krajčovič, Ing. B. 
Horváth, Mgr. T. Karmažín 
(15-14-0-1).

- Schvaľuje členov Rady 
pre určenie ceny tepla: 
JUDr. E. Červeňová, Mgr. T. 
Karmažín, Ing. T. Krajčovič, 
Ing. B. Horváth (17-15-0-2).

 
Zastupiteľstvo neschválilo:
- Návrh Ing. M. Fačkovcovej 
o zmene v stálych komisiách 
pri MsZ. Jednalo sa o návrh 
na rozdelenie dvoch stálych 
odborných komisií: 1. Komi-
sia sociálna a kultúrna, 2. Ko-
misia školská, športová a by-
tová - do troch nasledovných 
1. Komisia sociálna a bytová, 
2. Komisia školská a športo-
vá, 3. Komisia kultúrna. Cie-
ľom novovzniknutej Komisie 
kultúry malo byť oživenie, 
posilnenie, koordinácia kul-
túrnych podujatí lokálneho 
charakteru lokálneho cha-
rakteru, ochrana, údržba 
kultúrnych a historických 
pamiatok a v konečnom dô-
sledku aj rozvoj cestovného 
ruchu mesta (18-10-0-8).

- Zámer nájmu hnuteľné-
ho a nehnuteľného majetku 
mesta na mestskom cinto-
ríne na Kasárenskej ulici 
(nebytový priestor 18 m2 v 
budove Domu smútku, chla-
diace a mraziace zariadenia) 
pre žiadateľku E. Kašíkovú 
(18-2-11-5).

- Zámer nájmu nehnu-
teľného majetku mesta pre 
žiadateľa Packeta Slovakia, 
s.r.o., ktorý chce na konkrét-
nych uliciach mesta umiest-
niť Z-Boxy (pre doručovanie 
balíkov, zásielok). V diskusii 
odznelo, aby konkrétne mies-
ta určilo mesto. Spoločnosť 
bude vyzvaná na rokovanie 
(17-0-10-6, nehlasoval 1).

- Žiadosť spoločnosti DUO 
CREATIVE, s.r.o., o navýšenie 
počtu prenajímaných stĺpov 
verejného osvetlenia (VO) na 
účel umiestnenia informač-
no - navigačných tabúľ (18-1-
9-7, nehlasoval 1).

- Zriadenie vecného bre-
mena na dobu neurčitú v sú-
vislosti so zriadením vjazdu 
k dvom garážam a skladu, 
ktoré budú postavené na po-
zemku vo vlastníctve žiada-
teľa O. Jelšicu. (18-2-11-5). 

- Zriadenie vecného bre-
mena z dôvodu majetkovo-
-právneho usporiadania uží-
vania pozemkov mesta, ktoré 
sú pod stavbami vo vlastníc-
tve žiadateľa FARMA MAJ-
CICHOV a.s a v súvislosti so 
zriadením vstupu a precho-
du, vjazdu a prejazdu k týmto 
stavbám. (17-0-15-2)

 ZuZana Slahučková
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Zomrel Bert Klug, čestný občan mesta Sereď 

Na mestskú cyklotrasu bolo vydané stavebné 
povolenie, realizácia je však zatiaľ v nedohľadne 

Vo veku nedožitých 101 
rokov zomrel v Austrálii 
Bert Klug, čestný občan 
mesta Sereď. Bol najstar-
ší žijúci rodák zo Serede, 
ktorý prežil holokaust.

Bert Klug sa narodil 
v roku 1922 v Seredi. Vy-
chodil základnú päťročnú 
školu. Ako dvanásťročné-
ho ho rodičia zapísali na 
Masarykovo gymnázium 
v Bratislave, s dôrazom 
získania slovenského 
vzdelania. V roku 1940, 
na základe slovenskou 
vládou prijatých protiži-
dovských opatrení, bolo 
odobraté Židom právo 
na štúdium na všetkých 
vzdelávacích inštitúciách 
od základnej školy až po 
univerzitu.

Počas druhej svetovej 
vojny bol deportovaný 
do tábora Sereď na výkon 
rôznych prác. Tu strávil 

dva roky. V polovici roka 
1944 ho spolu s ďalšími 
väzňami dočasne vysla-
li pracovať na starobinci 
v Novom Meste nad Vá-
hom, odkiaľ sa mu poda-
rilo ujsť. Keď sa dopočul o 
vypuknutí povstania, roz-
hodol sa zapojiť do bojov. 
Jeho rodičov Oskara, Sáru 
a sestru Lise medzitým 
deportovali zo Slovenska 
do nemeckých koncen-
tračných táborov. Konca 
vojny sa dožila len Lise.

Po potlačení povstania 
žil Bert Klug v ilegalite v 
Bratislave. Koncom febru-
ára 1945 ho zatklo gestapo 
a bol opäť deportovaný 
do tábora v Seredi. Pri 
jednom z ďalších vagóno-
vých transportov sa mu 
znova podarilo ujsť. Po 
strastiplných udalostiach 
sa v roku 1945 vrátil do 
oslobodenej Serede.

Manželka Berta Klu-
ga Eva, rod. Dymová bola 
taktiež deportovaná do 
tábora v Seredi. Tu sa dva-
ja mladí ľudia spoznali. 
Hoci sa na čas ich cesty 
rozišli, Eva a Bert sa opäť 
stretli v Seredi po skon-
čení vojny. O dva roky sa 
zosobášili v Bratislave. 
Berta vzali na Lekársku 
fakultu Univerzity Ko-
menského, štúdium však 
dokončil až po emigrácii 
do Austrálie. Od roku 1955 
vlastnil súkromnú am-
bulanciu všeobecného le-
kára. Následne pôsobil vo 
funkcii lekár špecialista 
v psychiatrickej liečebni 
Sundbery. Od roku 1966 
pracoval na klinike Child 
Guidence v Brisbane. Ná-
sledne si otvoril súkrom-
nú psychiatrickú am-
bulanciu pre dospelých. 
Ako hosťujúci psychiater 

pôsobil v Royal Brisbane 
Hospital a Repatriation 
Genesel Hospital.

Dr. Bert Klug získal oce-
nenie „Čestné občianstvo 
mesta Sereď“. Aj vo svo-
jom vysokom veku mal 
veľmi živý záujem o dia-
nie na Slovensku a ešte 
viac v Seredi. V jednom 
z rozhovorov povedal: 
„Mám pocit, že som pre-
žil dobrý život, s výnim-

kou obdobia holokaustu a 
straty rodiny. Najmä moje 
70-ročné manželstvo s 
Evou, ktorá bola úžas-
nou manželkou, matkou 
a babičkou.“ Manželka 
Eva zomrela ako 92-roč-
ná. Životný príbeh Evy a 
Brca (ako ho priatelia vo-
lali) bol vydaný aj knižne 
pod názvom Evin príbeh. 
Publikácia opisuje život 
dvoch mladých ľudí a ich 
nezlomnú lásku počas 2. 
sv. vojny na Slovensku, 
ich v život v Seredi i v Aus-
trálii.

Všetci synovia Sereď 
navštívili, podobne aj 
väčšia časť vnúčat. Preto 
je pochopiteľné, že celá 
rodina pozná slogan pre-
zentovaný Dr. Klugom: 
Sereď je centrum vesmí-
ru.

Česť jeho pamiatke!
Iveta tóthová 

dokončenie zo strany 1

Okrem iného aj stojany pre 
bicykle v počte 36 ks, ktoré 
umožňujú obojstranné par-
kovanie bicyklov. Celková 
kapacita nových vybudova-
ných parkovacích miest pre 
bicykle bude teda 91 ks.

 
Bike and ride pri 
autobusovej stanici
Pri autobusovej stanici bude 
v rámci jestvujúcich spev-
nených plôch a zelene vy-
budovaná stanica bike and 
ride, t.j. 2 ks uzamykateľ-
ných prístreškov pre bicykle 

a 7 ks voľne stojacich stoja-
nov pre bicykle. Do jedného 
uzamykateľného prístrešku 
pre bicykle sa zmestí 24 ks 
bicyklov a voľne stojace sto-
jany pre bicykle je možné 
uzamknúť 14 ks bicyklov. 
Celková kapacita bike and 
ride bude teda 62 bicyklov. 
Na streche budú osadené fo-
tovoltické panely.

 
Financovanie projektovej 
dokumentácie
Aj napriek vydanému staveb-
nému povoleniu je celý pro-
ces realizácie iba na začiatku. 
„Dnes môžeme aj napriek 

množstvu komplikácií, ne-
zhôd a problémov vyhlásiť, že 
snaha nebola márna a máme v 
rukách stavebné povolenie na 
najväčšiu cyklistickú stavbu v 
histórii nášho mesta. Vybudo-
vanie tejto cyklotrasy by tak 
mohlo byť do roku 2026 reali-
tou. Podpora a rozvoj cyklistic-
kej dopravy v rámci mesta má 
nespočetné množstvo pozi-
tívnych vplyvov na zlepšenie 
dopravnej situácie v meste, na 
zdravie jeho obyvateľov, život-
né prostredie a posunie naše 
mesto o krok vpred po vzore 
vyspelých európskych miest,“ 
uviedol Štefanek.

Projektová dokumentácia 
bola financovaná z dotácie na 
podporu rozvoja cyklistickej 
dopravy a cykloturistiky Slo-
venskej republiky v zastúpení 
Ministerstvom dopravy a vý-
stavby SR vo výške 29 655,20 
eur a s 5% spoluúčasťou mes-
ta.

 
Čo bude nasledovať
Na základe vypracovanej pro-
jektovej dokumentácie bude 
môcť mesto žiadať finančné 
prostriedky na vybudovanie 
novej cyklistickej komuni-
kácie. „Predpokladáme, že 
žiadosť mesta o nenávrat-

ný finančný príspevok bude 
v roku 2023 vypracovaná v 
rámci Výzvy na predkladanie 
žiadostí o poskytnutie pro-
striedkov mechanizmu na 
podporu obnovy a odolnosti – 
Výzva č. 1 Výstavba, stavebné 
úpravy alebo rekonštrukcia 
cyklistickej infraštruktú-
ry, 3 – Udržateľná doprava, 
Investícia 1 – Rozvoj infraš-
truktúry nízkouhlíkovej do-
pravy, názov poskytovateľa: 
Ministerstvo dopravy a vý-
stavby Slovenskej republiky,“ 
uviedol B. Bíro. Na samotnú 
realizáciu má mesto tri roky, 
všetko je potrebné zosúladiť 

a pripraviť tak, aby vodiči aj 
chodci boli počas prác obme-
dzení čo najmenej. Hovorky-
ňa mesta Zuzana Slahučková 
ale na záver dodáva: „Reálne 
sme v projekte cyklotrasy cez 
mesto získali len stavebné 
povolenie na dielo. Či vôbec 
získa mesto aj finančné kry-
tie na realizáciu, ideálne z 
externých zdrojov, dnes nik-
to nevie zaručiť. Projektové 
oddelenie mestského úradu 
plánuje podať žiadosť v rám-
ci aktuálnej výzvy, avšak toto 
ešte neznamená, že vo výzve 
budeme aj úspešní.“ 

Iveta tóthová   

Mesto poskytlo dotácie vo 
výške takmer štvrť milióna eur
Na februárovom zasadnutí 
mestského zastupiteľstva bolo 
na programe aj prerozdeľova-
nie dotácií z rozpočtu mesta 
Sereď. Finančný balík na tento 
rok, sa po prvej zmene rozpoč-
tu, dostal na úroveň roka 2022, 
a to i napriek náročnej a eko-
nomicky vypätej situácii.

Podané žiadosti o dotáciu 
posudzovali odborné komisie 
pri mestskom zastupiteľstve. 
V súlade s platným VZN č. 
3/2016 o poskytovaní dotácií, 
v znení neskorších nariade-
ní, ak navrhovaná dotácia u 
jedného žiadateľa prevýšila 
sumu 10-tisíc eur, tak o pri-
delení dotácie rozhodovalo 
zastupiteľstvo. V uvedených 
čiastkach nižšie sú započítané 
aj dotácie od poslancov, ktoré 
môžu ľubovoľne prerozdeľo-

vať, v maximálnej výške 400 
eur.

 
Oblasť ŠPORT:
 ŠKF Sereď vo výške 47 439 
eur
 AŠK Lokomotíva Sereď  
34 189 eur
 HK Slávia OA Sereď 16 744 
eur
 ŠK Ice Player‘s 11 606 eur
 Taekwon-do klub Sereď 5 778 
eur
 Tenisový klub 3 711 eur
 Cyklistický klub AB 1 772 eur
 ŠK Cyklo-tour Sereď 3 556 
eur
 Stolnotenisový klub Mladosť 
581 eur
 TJ Rozkvet 1233 eur
 AFK Vodra 528 eur
 AFK Puma 413 eur 
 OZ Goel 667 eur

 ORF COSMOS CAMPING Se-
reď 1 411 eur
 OZ Sereď Darts Club 1 022 eur
 Atletika Sereď 1 000 eur

 
Za oblasť športu nebola rozde-
lená celá rozpočtovaná čiastka. 
Výzva na predkladanie žiados-
tí o dotáciu na druhý polrok 
bude uverejnená. Je pripra-
vený balík v celkovej hodnote 
100-tisíc eur.

 
MLÁDEŽ
 Športový klub futbalu Sereď 
3 819 eur
 AŠK Lokomotíva Sereď 4 929 
eur
 HK Slávia Sereď 3 085 eur
 Tenisový klub 3 171 eur
 OZ Goel 3 042 eur
 Slovenský skauting, 82. zbor 
Polaris Sereď 9 370 eur

 RZ pri Obchodnej akadémii 
777 eur
 eRko 2 185 eur
 KC PRIESTOR 4 471 eur
 Zväz chovateľov zvierat 765 
eur
 Life is Perfect 3 644 eur
 CAMP s.r.o. 992 eur
 Pastoračné centrum s. Jána 
Pavla II. 800 eur
 
KULTÚRA
 OZ Goel 800 eur
 KC PRIESTOR 1 700 eur
 Life Is Perfect 2 000 eur
 Spevácky zbor GAUDETE  
1 100 eur
 OLDTIMER MÚZEUM 1 650 
eur
 OZ Vodný hrad 1 950 eur
 Združenie rodičov pri ZUŠ  
2 500 eur
 R SVS Seredský spolok J.  Fán-

dlyho 700 eur
 Klub zdravotne postihnu-
tých 1 000 eur
 Seredan 700 eur
 Občan rozhodni 300 eur
 
SOCIÁLNA oblasť:
 Teen Chaleng Slovakia 1 400 
eur
 Pomocníček 300 eur
 Nikolka Sereď 3 950 eur
 Klub zdravotne postihnu-
tých 4 000 eur
 Slovenský zväz zdravotne po-
stihnutých 2 500 eur
 Občianske združenie Slnko 
jesene 1 500 eur
 Nezábudka Pata 800 eur
 STORM 5 050 eur
 Trnavská arcidiecéza – chari-
ta 4 450 eur
 ADOS 3 500 eur
 OZ Pri detskom domove  

4 050 eur

ROZVOJ a ŽIVOTNÉ 
PROSTREDIE
 KC PRIESTOR 1 750 eur
 OZ Prúdy 2 410 eur
 OZ Mám rád cyklistiku 2 500 
eur
 Vlastníci bytov a NP Kuku-
čínova 4443/28 v.z. Naša domo-
vá, s.r.o. 740 eur
Pre subjekty Pomocníček a LRL 
Profitech s.r.o. bola komisiou 
navrhnutá dotácia 4-tisíc eur, 
avšak primátor sa s návrhom 
nestotožnil. Žiadatelia sú ná-
jomníkmi v mestských budo-
vách a z toho dôvodu mesto ne-
podporí formou dotácie z mest-
ského rozpočtu žiadosti na ich 
kapitálové výdavky, ale bude s 
nimi individuálne jednať. 

ZuZana Slahučková

v jaNuári 2023
Martin Štibrányi (1974), Alžbeta 
Pagáčová (1942), Stanislav Petrík 
(1949), Ján Smák (1950), Eva Mar-
tišová (1941), Ladislav Psota (1946), 
Milan Vinter (1970), Jozef Melišík 
(1962), Edita Ščasná (1965), Hedvi-
ga Cehláriková (1936), Verona Čer-
máková (1945), Miroslav Ivanič 
(1993), Margita Horváthová (1943), 
Štefan Ferenczy (1953)

vo feBruári 2023
Jozef Doboš (1956), Miroslav 
Čeklovský (1947), Mária Cesneko-
vá (1932), Žofia Laceková (1936), 
Helena Štibrányiová (1932)

v Marci 2023
Jozef Horváth (1947), Stanislav 
Baša (1974), Beáta Budayová (1951), 
Helena Matušicová (1949), Pa-
vol Polák (1940), Miroslav Forgáč 
(1952), Helena Svátková (1929)

ČESŤ  ICH  
PAMIATKE

OPUSTILI NÁS:
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Predstavujeme vám poslancov Mestského 
zastupiteľstva v Seredi – pokračovanie

Poslanci za volebný 
obvod č. 1
 

Ján Himpán,  Ing., vedúci 
oddelenia (v  čase pred ko-
naním volieb), nezávislý 
kandidát, počet hlasov vo 
voľbách 525
 
1. Aký je Váš názor na nové 
zloženie poslaneckého 
zboru?
Nerád by som sa dopredu 
vyjadroval k  novému zlože-
niu poslaneckého zboru. Čas 
ukáže, či vopred deklarova-
né sľuby nájdu svoje miesto 
aj v  reálnom živote. Osobne 
však verím, že každý zvolený 
poslanec je osobne motivova-
ný pracovať na tom, aby jeho 
návrhy posunuli naše mesto 
vpred. Som pripravený podpo-
riť každý takýto návrh, ktorý 
prispeje k rozvoju mesta a na-
opak na základe svojich dote-
rajších pracovných skúsenos-
tí som pripravený pripomien-
kovať návrhy, ktoré nebudem 
pokladať za tak prospešné.
 
2. Ako by ste zhodnotili 
prácu MsZ za uplynulé 
štyri roky? Čo považujete 
za najväčší úspech a čo za 
neúspech?
Toto je veľmi náročná otáz-
ka vzhľadom na to, že pred-
chádzajúci poslanecký zbor 
pracoval aj v  špecifickom 
pandemickom období a  čelil 
iným výzvam, ako tie, ktoré 
čakajú na nás aj v podobe in-
flácie, energetickej krízy atď. 
Dá sa povedať, že nás čaká 
ťažké obdobie, kedy problémy 
na národnej úrovni ovplyvní 
aj naše samosprávy. Čo sa mi 
však v  minulom volebnom 
období rozhodne nepáčilo 
boli osobné konflikty, ktoré 
sa prenášali na zastupiteľ-
stvá. Na toto ľudia nie sú na-
ozaj zvedaví a nezvolili si nás 
preto, aby sme prenášali kon-
flikty na poslaneckú úroveň. 
Spoločnosť je momentálne 
už aj tak dosť polarizovaná. 
Budem veľmi rád, ak v tomto 
funkčnom období prispejeme 
k  navýšeniu  politickej kultú-
ry aspoň na lokálnej úrovni 
a preukážeme záujem o kom-
promisné riešenie aj napriek 
tomu, že budeme mať rozdiel-

ne pohľady na riešenie kon-
krétnej situácie. Ale veď práve 
konštruktívna diskusia posú-
va vpred. 
 
3. Čo by podľa Vás mali byť 
tri najväčšie priority, ktoré 
by mali byť v meste Sereď  
v prvom rade vykonané 
alebo uskutočnené?
Vzhľadom k  tomu, že som 
roky pracoval pre mesto, 
presne viem, ktoré priority 
vnímam v  oblasti technické-
ho zabezpečenia mesta. Po-
trebujeme doplniť techniku, 
ľudí na zabezpečenie úloh 
súvisiacich s letnou a zimnou 
údržbou. Avšak, momentálne 
budeme potrebovať schváliť 
rozpočet v  takej miere, aby 
základné priority mesta boli 
zabezpečené. Rovnako bude 
dôležité myslieť na školstvo 
a  na navýšenie finančných 
prostriedkov pre mesto aj na-
príklad prostredníctvom eu-
rofondov. 
 
4. Kde vidíte v čase 
súčasnej inflácie, 
zdražovania energií, nižších 
podielových daní od štátu 
miesto na šetrenie?
Tak ako v  rozpočte základ-
nej bunky spoločnosti - rodi-
ny - je potrebné v  čase krízy 
zabezpečiť v  prvom rade jej 
základné potreby, rovnako to 
bude aj v  prípade mesta. Je 
potrebné zabezpečiť jeho zá-
kladný chod - napríklad ak si 
vezmeme blížiace sa zimné 
obdobie, aby občania v  čase 
zimy neboli ohrození poľa-
dovicou, snehom, deti mohli 
chodiť do školy a  mali odhr-
nuté chodníky, aby mesto 
dokázalo zabezpečiť chod zá-
kladných inštitúcií, potom 
sa môžeme pozrieť na ďalšie 
aktivity napríklad podporu 
športu, kultúry atď. 
 

Erik Štefanek,  podnikateľ, 
nezávislý kandidát, počet 
hlasov vo voľbách 524
 
1. Aký je Váš názor na nové 
zloženie poslaneckého 
zboru?
Novozvolený poslanecký zbor 
tvorí viacero nových tvárí, 
ktoré nahradili doterajších 

poslancov a  poslankyne. Pri-
chádza teda po dlhšej dobe 
k  väčšej zmene. Každý z  no-
vozvolených poslancov a  po-
slankýň prináša svoje návr-
hy a  riešenia, ako posunúť 
naše mesto vpred. Verím, že 
vzájomným porozumením 
a dobrou spoluprácou sa nám 
to spoločne podarí.
 
2. Ako by ste zhodnotili 
prácu MsZ za uplynulé 
štyri roky? Čo považujete 
za najväčší úspech a čo za 
neúspech?
Prácu MsZ za uplynulé šty-
ri roky som aktívne sledo-
val a  snažil som sa zo svojej 
pozície aktívneho občana 
presadzovať a  komunikovať 
viacero tém, ktorým sa venu-
jem. Celkovo prácu MsZ pre-
to nehodnotím zle, ale vidím 
viacero nedostatkov, ktoré 
môže vyriešiť práve uskutoč-
nená obmena poslaneckého 
zboru. Za najväčší úspech 
považujem zvýšenú mieru 
realizovaných projektov z ex-
terných zdrojov. Čo sa týka 
neúspechov, tak ich hlavnou 
príčinou podľa môjho názo-
ru bola slabá alebo úplne ab-
sentujúca komunikácia, či už 
s poslancami, komisiami, za-
mestnancami mesta alebo aj 
všeobecne s verejnosťou.
 
3. Čo by podľa Vás mali byť 
tri najväčšie priority, ktoré 
by mali byť v meste Sereď 
v prvom rade vykonané 
alebo uskutočnené?
Je viacero oblastí fungovania 
mesta a  každá si vyžaduje, 
aby sa na jej zlepšovaní za-
čalo intenzívne pracovať čo 
najskôr. Za dôležité považu-
jem určite zlepšenie mecha-
nizmu pri realizácii opráv 
a  rekonštrukcií chodníkov 
ako aj kvalitnejšie a  prepra-
covanejšie rekonštrukcie 
verejných priestorov a  sa-
motných ulíc. Prioritou by 
mali byť aj riešenia v oblasti 
dopravy, parkovania a  v  ne-
poslednom rade zlepšenie 
už spomínanej komunikácie 
mesta s jeho obyvateľmi.
 
4. Kde vidíte v čase 
súčasnej inflácie, 
zdražovania energií, 
nižších podielových 
daní od štátu miesto na 
šetrenie?
Náročné obdobie, ktoré naše 
mesto s veľkou pravdepodob-
nosťou čaká, bude potrebné 
zvládnuť už viackrát avizo-
vanou kontrolou výdavkov 
mesta a  to najmä šetrením 
v  oblasti energetiky, ale aj 
viacerými menšími opat-
reniami. Je potrebné nájsť 
rozumnú rovnováhu v  roz-
počte mesta, aby sa zabez-
pečilo jeho plnohodnotné 
fungovanie, priebežný rozvoj 
a zároveň aby to čo najmenej 
ovplyvnilo obyvateľov mesta.

Edita Červeňová,  JUDr., 
právnička, Slovenský PAT-
RIOT, počet hlasov vo voľ-
bách 523
 
1. Aký je Váš názor na nové 
zloženie poslaneckého 
zboru?
Každý, kto chcel byť v  posla-
neckom zbore určite tam išiel 
s tým, že chce zmenu a že chce 
pracovať pre občanov mesta. 
Verím, že sa tam dostali ľudia, 
ktorí naďalej chcú plniť svoje 
sľuby v  prospech občanov. Je 
mi jedno, kto za koho tam je, 
pokiaľ budú občania a  právo 
na prvom mieste.
 
2. Ako by ste zhodnotili 
prácu MsZ za uplynulé 
štyri roky? Čo považujete 
za najväčší úspech a čo za 
neúspech?
Práca MsZ počas uplynulých 
4 rokov bola ovplyvnená Co-
vidom, bola to priorita, ale 
napriek tomu MsZ pracovalo 
naplno. Nemám pocit, že by 
zastupiteľstvo niečo zanedba-
lo. V  meste všetko fungovalo. 
Prácu hodnotím pozitívne.
 
3. Čo by podľa Vás mali byť 
tri najväčšie priority, ktoré 
by mali byť v meste Sereď  
v prvom rade vykonané 
alebo uskutočnené?
Končí zmluva s  Poliklinikou 
a je potrebné sa na novú  veľ-
mi dobre pripraviť, dopredu 
zhrnúť priority, ktoré chceme 
pre našich občanov a  nájsť 
spoločne riešenia. Urobiť au-
dit všetkých pozemkov, na 
území mesta, ktoré sú pod 
správou SPF a  začať rokovať 
so SPF, ako aj s  občanmi, na 
ktorých pozemkoch sú stav-
by pod správou mesta. V spo-
lupráci s MsP a PZ zistiť, kde 
je potrebná inštalácia kamier 
a  zvýšiť ich počet v  meste aj 
na okrajových častiach mes-
ta.
 
4. Kde vidíte v čase súčasnej 
inflácie, zdražovania 
energií, nižších 
podielových daní od štátu 
miesto na šetrenie?
Naďalej odborne zaobchádzať 
s verejnými financiami, vypí-
sať projekty, ktorých by sa ak-

tívne zapojila mládež a obča-
nia mesta a takto v spolupráci 
s nimi ich uskutočniť v rámci 
dobrovoľných akcií, čím sa 
ušetria financie za faktúry 
pre externých dodávateľov. 
Znížiť rýchlosť v meste a po-
nechať zákaz prejazdu kamió-
nov a nákladných áut, čím si 
uchránime ničenie mestskej 
komunikácie a  ich následnú 
opravu. Apelovať na občanov, 
aby si v  rámci spolupráce 
s  mestom snažili upravovať 
svoje okolie tak, aby mesto 
vykonávalo čo najmenej 
úprav a opráv. Využívať a rea-
govať na všetky výzvy a gran-
ty, z  ktorých sa   môže mesto 
rozvíjať. Separovať odpad už 
doma, znížime tým poplatky 
a  možné pokuty za netriede-
ný a  znečistený odpad, ktorý 
bude ukladaný na skládku.
 
Poslanci za volebný 
obvod č. 2
 

Matej Godáň,  podnika-
teľ,  nezávislý kandidát, po-
čet hlasov vo voľbách 379
 
1. Aký je Váš názor na nové 
zloženie poslaneckého 
zboru?
Myslím, že môže byť, no čas 
ukáže.
 
2. Ako by ste zhodnotili 
prácu MsZ za uplynulé 
štyri roky? Čo považujete 
za najväčší úspech a čo za 
neúspech?
Pracovalo sa - to bez deba-
ty, no myslím dalo sa uro-
biť viac. Dobrých vecí sa tu 
určite spravilo viacero, no 
nemyslím si nič, čo by som 
mohol označiť za „veľkú 
vec“. Neviem či je to najväčší 
neúspech alebo ako to pres-
ne nazvať, ale rekonštrukcia 
futbalového štadióna a  všet-
ky veci okolo / komuniká-
cia resp. katastrofálny stav 
s  ktorým sa viac menej nič 
nespravilo.
 
3. Čo by podľa Vás mali byť 
tri najväčšie priority, ktoré 
by mali byť v meste Sereď  
v prvom rade vykonané 
alebo uskutočnené?
Preverenie stavu fungovania 
mestského úradu, zlepšenie 

komunikácie mesta, transpa-
rentnosť.
 
4. Kde vidíte v čase súčasnej 
inflácie, zdražovania ener-
gií, nižších podielových daní 
od štátu miesto na šetrenie?
Mesto je momentálne v dobrej 
finančnej kondícii. Skôr ako 
na šetrenie by som sa zameral 
na získanie externých zdrojov 
financií - dotácií, grantov atď.
 
 

Miroslava Sabová Dudášo-
vá, Bc., pracovníčka v oblasti 
mládeže a kultúry, nezávislá 
kandidátka, počet hlasov vo 
voľbách 520
 
1. Aký je Váš názor na nové 
zloženie poslaneckého zbo-
ru?
Teší ma, že ľudia si zvolili zme-
nu, väčšina novozvolených po-
slancov a poslankýň budú no-
vými tvárami v zastupiteľstve. 
Zároveň si ľudia prekrúžkovali 
do zastupiteľstva všetkých čle-
nov z  tímu Ondreja Kurbela, 
s ktorými sme spoločne tvorili 
Víziu pre Sereď. Názor na nový 
poslanecký zbor si nedovolím 
tvoriť vopred, ale až na zákla-
de našej spolupráce, kedy sa 
prejavia prieniky našich vízií 
a plánov pre mesto.
 
2. Ako by ste zhodnotili 
prácu MsZ za uplynulé šty-
ri roky? Čo považujete za 
najväčší úspech a čo za ne-
úspech?
Pozitívne vnímam energetic-
ky efektívne zelené opatrenia, 
ako pri budove mestského úra-
du, tak aj pri iných budovách 
organizácií, ktoré zriaďuje 
mesto. Keď sa však pozrieme 
na rozpadnutý kaštieľ, futba-
lový štadión či bioplynku, vždy 
sa dostaneme k  nepoznaniu 
problému do hĺbky, zvolenie si 
bezpečnejšej cesty bez výsled-
ku pre mesto a netransparent-
né konanie.
 
3. Čo by podľa Vás mali byť 
tri najväčšie priority, ktoré 
by mali byť v meste Sereď  
v prvom rade vykonané ale-
bo uskutočnené?
Komunikácia smerom k verej-
nosti, ktorá by bola atraktív-
nejšia, efektívnejšia a transpa-
rentnejšia. 

Vo voľbách koncom roka 2022 si občania Serede zvolili svojich volených zástupcov. Poslanecký zbor je zložený z 19-tich poslancov 
mestského zastupiteľstva, z toho je 6 žien a 13 mužov. V nasledujúcich riadkoch vám prinášame pokračovanie série ich odpovedí 
na štyri rovnaké otázky. Kontakty na mestské zastupiteľstvo sú zverejnené na webovej stránke mesta v sekcii kontakty MsZ.
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Ďalších poslancov vám predstavíme postupne v nasledujúcich vydaniach Seredských noviniek.

Vzhľadom na finančne aj 
psychicky náročné obdobie 
vnímam potrebu podpory 
sociálnych služieb pre oby-
vateľov mesta a  v  neposled-
nom rade revitalizáciu ve-
rejného priestoru, v  ktorom 
nájdu Seredčania a  Sered-
čanky svoje obľúbené mies-
ta a do ktorých radi zavolajú 
svojich priateľov aj z  iných 
miest a obcí.
 
4. Kde vidíte v čase 
súčasnej inflácie, 
zdražovania energií, 
nižších podielových 
daní od štátu miesto na 
šetrenie?
Odborníci sa zhodujú práve 
na zelených riešeniach, na 
ktoré mesto už postupne za-
čalo prechádzať. Zároveň vi-
dím cestu vo vyššej transpa-
rentnosti a v súťažiach s via-
cerými zapojenými firmami, 
ktoré môžu priniesť nielen 
kvalitnejšiu realizáciu pro-
jektov, ale aj zníženie cien. 
Takisto vnímam potrebu zís-
kavania externých zdrojov, 
ktoré môžu priniesť veľa mu-
ziky za relatívne nízke spo-
lufinancovanie z  mestskej 
kasy. Uvidíme však v  prie-
behu budúcich rokov, ako sa 
budú vyvíjať ceny energií aj 
inflácia.

Slávka Kramárová, PaedDr., 
riaditeľka škola, Slovenská 
národná strana, počet hla-
sov vo voľbách 501
 
1., Aký je Váš názor na nové 
zloženie poslaneckého 
zboru?
Zo „starých“ poslancov sa 
dostalo do MsZ iba päť, čo ma 
trochu prekvapilo. Pretože 
za štyri roky pôsobenia bola 
väčšina poslancov prínosom, 
hlavne po odbornej stránke. 
Verím, že aj spolu s  novými 
poslancami, z  ktorých veľa 
poznám osobne, dokážeme 
spolupracovať a  vystupovať 
slušne ako jeden tím.
 
2. Ako by ste zhodnotili 
prácu MsZ za uplynulé 
štyri roky? Čo považujete 
za najväčší úspech a čo za 
neúspech?
Rozhodnutiami poslancov 
MsZ a usilovnou prácou za-
mestnancov mestského 
úradu sa uskutočnilo veľa 
projektov, rekonštrukcií a 

opráv mestského majetku.
Snažili sme sa riešiť veci od 
akútneho po menej závažné. 
Úspechom je, že napriek Co-
vidu a  celkovej nepriaznivej 
finančnej situácii sa mestu 
podarilo zabezpečiť finan-
cie na chod škôl a školských 
zariadení, ako aj iných orga-
nizácií zriadených mestom, 
ďalej zrealizovať projekty, 
ako športový areál na ZŠ J. 
Fándlyho, socha Legionára, 
opraviť, resp. rekonštruovať 
cesty, detské ihriská, podpo-
riť športové a  mládežnícke 
kluby v  ich činnosti a  iné. 
Najmä z  dôvodu nedostatku 
financií sa nám nepodarilo 
získať financie na rekon-
štrukciu kaštieľa (čo je dlho-
dobá záležitosť) a  futbalový 
štadión.
 
3. Čo by podľa Vás mali byť 
tri najväčšie priority, ktoré 
by mali byť v meste Sereď  
v prvom rade vykonané 
alebo uskutočnené?
Na prvé miesto kladiem spo-
kojnosť občanov, ale ako sa 
hovorí tisíc ľudí tisíc chutí, 
všetkým nevyhoviete. Verím, 
že my poslanci sa spolu vy-
nasnažíme riešiť veci podľa 
naliehavosti. Keďže som pe-
dagóg - manažér, medzi moje 
priority patrí školstvo, blízky 
je mi šport a kultúra. Chcem 
prispieť aj riešeniu  sociálnej 
a zdravotnej oblasti a obnove 
majetku mesta.
 
4. Kde vidíte v čase 
súčasnej inflácie, 
zdražovania energií, 
nižších podielových 
daní od štátu miesto na 
šetrenie?
Obávam sa, že v dnešnej dobe 
veľa toho neušetríme. Skôr 
budeme siahať na rezervy. 
Musíme zabezpečiť chod pri-
orít- škôl a školských a iných 
zariadení mesta, údržbu, 
resp. havárie mestského ma-
jetku, odpady a  iné priority. 
Mestská pokladnica nie je 
„meštek potras sa“. Ak z roz-
počtu mesta niekde pridáme 
financie, inde ich musíme zo-
brať. To je ako  v domácnosti. 
Druhou alternatívou (nepo-
pulárnou) je zvyšovanie daní.

Martin Takáč,  JUDr., advo-
kát, nezávislý kandidát, po-
čet hlasov vo voľbách 497

1., Aký je Váš názor na nové 
zloženie poslaneckého zbo-
ru?
Zmena je život!
 
2. Ako by ste zhodnotili 
prácu MsZ za uplynulé 
štyri roky? Čo považujete 
za najväčší úspech a čo za 
neúspech?
Myslím, že občania v  os-
tatných komunálnych voľ-
bách pomerne jednoznačne 
„zhodnotili“ nielen MsZ za 
uplynulé štyri roky.
 
3. Čo by podľa Vás mali byť 
tri najväčšie priority, ktoré 
by mali byť v meste Sereď  
v prvom rade vykonané 
alebo uskutočnené?
1. Poriadok a čistota v meste. 2. 
Personálne posilniť projekto-
vý manažment, aby sa mesto 
mohlo uchádzať o ešte viac fi-
nančných prostriedkov z Plá-
nu obnovy alebo iných európ-
skych fondov a  vo zvýšenej 
miere čerpať tieto dostupné 
zdroje na obnovu a  rozvoj 
mesta. 3.  Konečne význam-
ne pohnúť s  rekonštrukciou 
futbalového štadióna, ktorý 
je hanbou mesta.
 
4. Kde vidíte v čase 
súčasnej inflácie, 
zdražovania energií, 
nižších podielových 
daní od štátu miesto na 
šetrenie?
Šetriť musíme všetci a  tam 
kde je to možné by malo aj 
mesto.   Predpokladám, že 
významná časť nákladov 
smeruje do spotreby plynu 
a el. energie.  Je preto potreb-
né urobiť nenáročný audit/
report ročnej spotreby elek-
trickej energie a  plynu všet-
kých odberných miest /cca 
50 - 60/  za uplynulé 2-3 roky 
kde je odberateľom mesto 
Sereď resp. jeho organizácie   
a  následne pri energeticky 
najnáročnejších odberných 
miestach znamenajúcich 
80% celkovej ročnej spotreby 
preskúmať možnosti na zní-
ženie spotreby a  navrhnúť 
konkrétne opatrenia zame-
rané na zníženie energetic-
kej náročnosti /s  využitím 
prvých skúseností a reportov 
porovnania spotreby novo 
vybudovaných fotovoltaic-
kých elektrární na budove 
mestského úradu a  mest-
skej polície/.  A  súčasne po-
zerať viac dopredu, hľadať 
moderné a  efektívne smart 
riešenia a  pilotne otestovať 
dostupné smart riešenia 
napr: od spoločnosti SEAK 
z Prešova, ktorá riadi verejné 
osvetlenie alebo interiérové 
osvetlenie na Slovensku aj 
v  zahraničí  /https://index.
sme.sk/c/22985004/udrzatel-
nost-seak-smart-city-tech-
nologie.html/  alebo smart 
city mapy, ktoré okrem iného 
zlepšujú výber daní a optima-
lizujú zber odpadu  /https://
index.sme.sk/c/22990686/
felix-smart-mapy-dubnica-
-nad-vahom-data.html/.

Anton Dúbravec, Bc.,rádio-
logický technik, nezávislý 
kandidát, počet hlasov vo 
voľbách 455

1. Aký je Váš názor na nové 
zloženie poslaneckého zbo-
ru?
Došlo  k  výraznému  omla-
deniu poslaneckého zboru, 
čomu celkom fandím. Tým 
však nechcem nijako znevažo-
vať prácu nás starších poslan-
cov, ba práve naopak, myslím, 
že sme odviedli kus dobrej pra-
ce aj keď nie všetko sa nám po-
darilo. Tým som vlastne  pre-
šiel k druhej otázke.
 
2. Ako by ste zhodnotili 
prácu MsZ za uplynulé 
štyri roky? Čo považujete 
za najväčší úspech a čo za 
neúspech?
Úspechom môžem nazvať 
podporu základných a  aj 
materských škôl (atletické 
dráhy, rozšírenie kapaci-
ty), postupnú rekonštruk-
ciu  ciest a  chodníkov. Určite 
nemôžeme zabudnúť nato, že 
sme správu mesta odovzda-
li vo veľmi dobrej finančnej 
kondícii. A  neúspech? Jed-
noznačne štadión.
 
3. Čo by podľa Vás mali byť 
tri najväčšie priority, ktoré 
by mali byť v meste Sereď  
v prvom rade vykonané 
alebo uskutočnené?
Ťažko je mi niečo vybrať. Za 
tie roky čo pôsobím  ako po-
slanec, som sa naučil, že pre 
občana je prioritou to čo sa 
týka priamo jeho, preto je 
ťažko vyhovieť  všetkým. Je 
toho dosť čo ešte treba uro-
biť a pritom brať do úvahy aj 
finančné možnosti mesta aj 
s  ohľadom  na súčasnú situ-
áciu.
 
4. Kde vidíte v čase 
súčasnej inflácie, 
zdražovania energií, 
nižších podielových 
daní od štátu miesto na 
šetrenie?
Nemyslím si, žeby sme do-
teraz nejako plytvali, práve 
naopak, na niektoré mestské 
budovy bola nainštalova-
ná  fotovoltaika. Myslím, že 
aj keď je to nepopulárne, ale 
určite  sa nevyhneme zvy-
šovaniu  daní. V  Seredi sa už 
roky nemenili dane a sú jed-

ny z  najnižších   z  okolitých 
miest.

Miloš Klenovič, JUDr., práv-
nik, nezávislý kandidát, po-
čet hlasov vo voľbách 380
 
1. Aký je Váš názor na nové 
zloženie poslaneckého 
zboru?
Svoj názor si budem môcť vy-
tvoriť po tom, ako sa zozná-
mim so všetkými novozvole-
nými poslancami. Zatiaľ však 
pozitívne hodnotím fakt, že 
z nášho volebného tímu bolo 
do mestského zastupiteľstva 
zvolených 8 kandidátov na 
poslancov a že nové mestské 
zastupiteľstvo bude pozostá-
vať prevažne z  nezávislých 
poslancov, čo podľa môjho 
názoru dáva dobrý predpo-
klad na vzájomnú spoluprá-
cu a tiež k tomu, že poslanci 
budú rozhodovať podľa svoj-
ho svedomia a  presvedčenia, 
bez angažovanosti, či vplyvu 
politických strán alebo ur-
čitých záujmových skupín.   
Zároveň je však nutné vziať 
do úvahy aj skutočnosť, že 
väčšinu z  novozvolených 
poslancov tvoria poslanci, 
ktorí nemajú skúsenosti 
z  pôsobenia v  mestskom 
zastupiteľstve a  bude po-
trebné, ako sa vraví „sa do 
toho dostať“, t.j.  čo najskôr 
sa oboznámiť s  príslušnou 
legislatívou upravujúcou 
kompetencie orgánov mes-
ta, nakladanie s  majetkom 
mesta, rokovacím poriad-
kom mestského zastupiteľ-
stva, ale i  ďalšími všeobec-
ne záväznými právnymi 
predpismi vzťahujúcimi sa 
na činnosť územnej samo-
správy. Verím, že to zvládne-
me a  rokovania mestského 
zastupiteľstva budú vecné, 
efektívne a rozhodnutia zá-
konné a  v  prospech mesta 
a jeho obyvateľov.  
 
2. Ako by ste zhodnotili 
prácu MsZ za uplynulé 
štyri roky? Čo považujete 
za najväčší úspech a čo za 
neúspech?
Z môjho pohľadu hodnotím 
predchádzajúce mestské 
zastupiteľstvo ako celok 
pozitívne. Mestské zastupi-
teľstvo bolo po celé volebné 
obdobie funkčné a nie je mi 
známe žiadne rozhodnutie 

mestského zastupiteľstva, 
resp. prijaté uznesenie, kto-
ré by som mohol označiť ako 
najviac úspešné alebo naj-
viac neúspešné a  rovnako 
nemám vedomosť ani o tom, 
že by uznesenia mestského 
zastupiteľstva boli prijaté 
v  rozpore s  platnou legisla-
tívou, prípadne napadnu-
té protestom prokurátora, 
ako nezákonné. Naviac si 
myslím, že mieru úspechu, 
či neúspechu mestského 
zastupiteľstva ako rozhodo-
vacieho orgánu mesta nie 
je možné hodnotiť samo-
statne, bez účasti výkonné-
ho orgánu mesta, ktorým 
je primátor. A  o  úspechu 
zastupiteľov mesta možno 
hovoriť vtedy, ak ich činnosť 
za takú považujú obyvatelia 
mesta, ktorí im svoje hod-
notenie vystavia vždy v deň 
konania volieb.
 
3. Čo by podľa Vás mali 
byť tri najväčšie priority, 
ktoré by mali byť 
v meste Sereď v prvom 
rade vykonané alebo 
uskutočnené?
V  tomto štádiu považujem 
za prioritu kreovanie ko-
misií mestského zastupi-
teľstva,  schválenie zástup-
cov obce do štatutárnych 
a  kontrolných orgánov 
právnických osôb založe-
ných mestom a  schválenie 
rozpočtu tak, aby mohlo 
byť zabezpečené  plnenie 
základných úloh mesta. Čo 
sa týka ďalších priorít ale-
bo úloh, ktoré by mali byť 
v  meste realizované v  naj-
bližšom období, tie by mali 
podľa môjho názoru vzísť 
zo vzájomného konsenzu 
mestského zastupiteľstva 
a primátora mesta a vychá-
dzať z  reálnych možností 
daných rozpočtom mesta.
 
4. Kde vidíte v čase 
súčasnej inflácie, 
zdražovania energií, 
nižších podielových 
daní od štátu miesto na 
šetrenie?
Aj keď podľa mne dostup-
ných informácií sa mesto 
Sereď v súčasnosti nachádza 
v dobrej finančnej kondícii, 
považujem za potrebné sa 
najskôr s  celkovou situá-
ciou oboznámiť, vyhodno-
tiť ju a následne, ak to bude 
potrebné, hľadať spoločne 
s  ostatnými poslancami, 
primátorom mesta a  jeho 
administratívou, riešenia 
na čo najlepšiu sanáciu 
vzniknutého stavu. Zároveň 
si však dovolím vyjadriť pre-
svedčenie, že novozvolený 
primátor mesta, aj vzhľa-
dom na jeho prezentáciu 
počas volebnej kampane, dis-
ponuje vhodnými návrhmi, 
ktoré  predloží mestskému 
zastupiteľstvu na schvále-
nie a  že spoločne nájdeme 
také riešenie, ktoré bude pre 
mesto Sereď za daného stavu 
najprijateľnejšie. 
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Od 1. apríla pobočka Sloven-
skej sporiteľne v Seredi pre-
chádza na bezhotovostnú 
pobočku. To znamená, že po 
novom už nebudete môcť vo 
vnútri v banke uskutočňo-
vať výber či vklad hotovosti. 
Zmena sa dotkne aj ďalších 
bankových operácií. V spori-
teľni si už nevymeníte ban-
kovky väčšej menovej hod-
noty za menšie a naopak, ani 
nezameníte eurá za iné meny 
a naopak. Prevádzky, ktoré si 
cez pobočku SLSP v Seredi 
vkladali tržbu na účet, po 
novom budú môcť papierové 
bankovky vkladať už iba cez 
vkladomat, resp. v hotovost-
nej pobočke v inom meste.

Ak budete chcieť od aprí-
la vykonať v SLSP akékoľvek 

hotovostné operácie, bude 
musieť navštíviť hotovostné 
pobočky v iných mestách. 
„Najbližšia hotovostná po-
bočka SLSP je v Galante. je to 
viac ako 10 km. Do 15 km sú 
dve pobočky v Trnave – v City 
Arene a na F.Urbánka 11. Ďal-
šia hotovostná pobočka je v 
Hlohovci, ktorá je vzdialená 
nad 16 km,“ uviedol Lukáš 
Havlík zo SLSP.

Mnoho operácii si klienti 
už v súčasnosti vedia zre-

alizovať sami z pohodlia 
domova cez Georgea alebo 
prostredníctvom banko a 
vkladomatov. V Seredi sa mo-
mentálne nachádzajú štyri 
bankomaty SLSP z toho je 
jeden vkladomat. Sporiteľ-
na  bude pri bankomatových 
operáciách nápomocná. Mar-
ta Cesnaková zo SLSP uvá-
dza: „Pandémia potvrdila, že 
digitálne či bezhotovostné 
kanály sú najpohodlnejším, 
najbezpečnejším a najlacnej-

ším spôsobom, ako využívať 
bankové služby. Preto robíme 
maximum preto, aby sme s 
nimi naučili pracovať aj kon-
zervatívnejších klientov, tiež 
seniorov. Kolegovia v pobočke 
sú pripravení a samozrejme 
budú pomáhať klientom pri 
vkladaní hotovosti. Zároveň 
aj na obrazovke môžu vidieť 
video/návod ako správne vlo-
žiť peniaze do vkladomatu.“

Po novom pracovníci ban-
ky už nepracujú s hotovos-
ťou, ale venujú sa kvalitnému 
finančnému poradenstvu pre 
klientov. „Skúsenosti klien-
tov z pobočiek sú kladné, sko-
ro žiadne čakanie a hlavne 
lepšia diskrétnosť. SLSP plá-
novala otvárať bezhotovost-
né pobočky už dlhšie, pandé-
mia iba potvrdila správnosť 

tohto smerovania. Obdobie 
koronavírusu banku tiež 
utvrdilo v tom, že klienti po-
trebujú kvalitné finančné po-
radenstvo, tvoriť si finančné 
rezervy a myslieť na budúc-

nosť,“ uviedla Marta Cesna-
ková zo SLSP.  Vyššie uvedená 
zmena sa netýka ďalších ho-
tovostných pobočiek bánk v 
Seredi, napr. VÚB.

 Iveta tóthová 

Pošta na Cukrovarskej končí prevádzku. 
Mesto s ňou rokuje o možnostiach zlepšenia jej služieb

Slovenská sporiteľňa v Seredi končí s hotovostnými operáciami

V Seredi bude prvého apríla 
2023 oficiálne a definitívne 
zatvorená pobočka Sloven-
skej pošty na Cukrovarskej 
ulici (Pošta 3 v Kauflande). 
Oznámilo to vedenie SP,  
a. s., vedeniu mesta Sereď. V 
meste teda zostane len jed-
na pošta, na Pekárskej ulici 
a zároveň veľký dopyt po jej 
službách, najmä zo strany 
starších obyvateľov. Primá-
tor mesta preto absolvoval 
pracovné stretnutia priamo 

so zástupcami Slovenskej 
pošty. Diskutovalo sa o mož-
nostiach zabezpečenia slu-
žieb pre seredskú verejnosť 
po zatvorení pobočky aj o 
skvalitňovaní priestorov po-
šty pre jej návštevníkov.

Slovenská pošta redukuje 
počet kamenných pobočiek. 
„Je nám ľúto, že nedokáže-
me vyjsť v ústrety potrebám 
všetkých našich zákazníkov. 
V Seredi sa však vďaka pro-
aktívnemu jednaniu črtajú 

dobré vyhliadky na zinten-
zívnenie servisu informácií 
o službách, ktoré už aj tak 
poskytujeme a pravdepo-
dobne o nich ani obyvatelia 
nevedia. Ak naši zákazníci 
zistia, čo všetko dokážu na 
Slovenskej pošte vybaviť 
aj bez jej fyzickej návštevy, 
možno budú prekvapení,“ 
uviedla zástupkyňa Regio-
nálneho riaditeľstva Sloven-
skej pošty v Trnave.

Servis, ktorý v súčasnos-

ti poskytuje pošta v Seredi, 
vidí aj primátor mesta ako 
nedostatočný. „Na stretnu-
tiach sme sa dohodli na in-
formačnej kampani, ktorú 
v rámci našich možností 
budeme vedieť zabezpečiť. 
Nie je povinnosťou mesta 
nahrádzať doručovateľský 
úrad v tejto práci, avšak po-
važujem za dôležité, aby sa 
obyvatelia dozvedeli o všet-
kých službách, ktoré im poš-
ta vie poskytnúť. Využívanie 

alternatívnych služieb pošty 
zmierni tlak a čakacie lehoty 
na priehradkách,“ vysvet-
lil Ondrej Kurbel, primátor 
mesta.

Sereď teda v najbližšom 
období bude v spolupráci s 
poštou uverejňovať postupy 
a návody, ako si občania do-
kážu vybaviť svoje náležitos-
ti cez poštu.

Bude sa jednať napríklad 
o služby: Seniorský účet, 
doručovanie dôchodku do-

mov, platby SIPO, platby v 
balíkoboxe kartou (balíko-
box pošty sa nachádza na 
parkovisku pri Lidli), Dopo-
slanie dôchodku, Predplatné 
tlače, E-podací hárok, Zme-
na korešpondenčnej adresy, 
Splnomocnenie, Opakované 
doručenie zásielky a ďalšie. 

Pri každej službe vám po-
stupne vysvetlíme aj to, pri 
akých životných situáciách 
viete danú službu použiť.

  ZuZana Slahučková  
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21. februára 1876 udrel Váh na Sereď plnou silou
Najdlhšia slovenská rieka 
Váh bola v minulosti divo-
ká a nespútaná, rozvodňo-
vala sa na jar, v lete alebo 
na jeseň takmer každý rok 
a povodňami trápila okoli-
tých obyvateľov. Záznamy 
v archívoch a obecných 
kronikách sú plné správ 
o tom, ako kalná voda za-
plavila okolité pozemky, 

podomieľala domy, šíri-
la skazu a smrť. Uhorská 
vláda sa začala zaoberať 
reguláciou Váhu a úpra-
vou jeho riečneho toku 
od roku 1870, pričom do 
roku 1918 boli realizované 
miestne úpravy brehov vo 
vyše 90 lokalitách (Slovák 
17. 2. 1931), ale intenzív-
nejšie regulačné práce na 

Váhu začali od roku 1919, 
pričom na regulačné prá-
ce na slovenských riekach 
bolo do konca roku 1924 
vynaložených 18 300 000 
Kčs (Slovenský denník 14. 
8. 1925) a do novembra 1936 
to už bolo 289 000 000 Kčs, 
z toho na úpravu vodného 
toku Váhu 60 000 000 Kčs 
(Slovenský denník 21. 11. 

1936). Zásadným riešením 
v boji s povodňami v po-
vodí Váhu sa stala výstav-
ba 23 priehrad a vodných 
elektrární Vážskej kaskády, 
pričom ako prvá bola v roku 
1936 sprevádzkovaná elek-
tráreň Ladce a k najnovším 
sa radia Vodné dielo Žilina s 
Vodným dielom Selice, do-
končené v roku 1998. His-

toricky najväčšia povodeň 
na Váhu, ktorá spustošila 
Považie medzi Žilinou a Se-
reďou, bola zaznamenaná 
20.-27. augusta 1813. 

V Seredi ukázal Váh 
svoju silu aj o polnoci 21. 
februára 1876, keď sa roz-
vodnil a zaplavil celú obec 
a jej okolie. Ničiacemu 
prúdu padlo za obeť viac 

ako 180 domov a viac ako 
dvesto rodín prišlo o svoj 
majetok a zostali bez stre-
chy nad hlavou, prosiac o 
pomoc, ubytovanie, odev. 
Podrobné správy o živelnej 
pohrome v Seredi priniesli 
Národnie noviny, vydané v 
Turčianskom Sv. Martine 2. 
a 9. marca 1876.

Ondrej Urban     

Cyklisti z AB Sereď na Stupava Winter Trophy MTB

Slávnostné oceňovanie najúspešnejších 
športovcov a športových kolektívov
Dňa 8. marca 2023 sa na pôde 
Mestského úradu v Seredi ko-
nalo slávnostné oceňovanie 
najúspešnejších športovcov a 
športových kolektívov za sú-
ťažný ročník 2021/2022 a rok 
2022. Akt oceňovania s osob-
ným stretnutím a so všetký-
mi poctami, ktoré oceneným 
prináležia, sa koná každo-
ročne pod záštitou Školskej, 
športovej a bytovej komisie 
pri MsZ v Seredi. Podujatia 
sa zúčastnil primátor mesta 
Ondrej Kurbel, zástupkyňa 
primátora Mária Fačkovcová, 
predsedkyňa ŠŠaB komisie 
Slávka Kramárová, vedúca 
oddelenia Školstva, kultúry, 
rodiny a športu Silvia Kováčo-
vá, ktorá sa zároveň ujala mo-
derátorského slova. Prítomní 
boli aj zástupcovia poslanec-
kého zboru a mestského úra-
du.

Oceňovanie športovcov v 
meste je jedným zo spôsobov, 
ako uznávať úspechy miest-
nych športovcov a zvýšiť ich 
motiváciu na dosahovanie 
ešte lepších výkonov. Športo-
vanie je dôležitou súčasťou 
nášho života, a preto je po-
trebné športovcov podporovať 
rôznymi spôsobmi. Práve oce-
ňovanie môže byť spôsobom, 
ako rozvíjať športové komu-
nity, a tým aj celkové zdravie 
mesta. Slávnostné podujatia 
takéhoto druhu poskytujú 
príležitosť na zviditeľnenie 
jednotlivcov i klubov a záro-
veň sú inšpiráciou pre ďalších 
ľudí, aby sa zapájali do športo-
vých aktivít.

Úvodného slova sa ujal pri-
mátor Ondrej Kurbel, ktorý v 
príhovore mimo iného pove-
dal: „Šport, pohyb a telesná 

kultúra majú v našom meste 
dlhú a bohatú tradíciu. Niekto 
športuje pre radosť z pohybu, 
ďalší pre možnosť stretnúť sa 
s priateľmi či známymi. Šport 
nám prináša veľa pekných zá-
žitkov, radostných okamihov 
a pomáha nám odreagovať sa 
od každodenných starostí.“ 
Ďalej poďakoval športovcom 
za to, že svojou húževna-
tosťou, vytrvalosťou, bojov-
nosťou a tímovým duchom 
prispeli k pozitívnej propa-
gácii nášho mesta nielen na 
Slovensku, ale aj za jeho hra-
nicami. Zároveň poďakoval 
trénerom a členom realizač-
ných tímov za ich trpezlivú 
a obetavú prácu. Primátor 
poďakovanie adresoval aj ro-
dičom, ktorí nemalou mierou 
prispeli k úspechom svojich 
detí. Na záver dodal, že mesto 
sa aj naďalej bude snažiť vy-
tvárať kvalitné podmienky na 
činnosť športovcov a športo-
vých klubov a hľadať spôso-
by ako tieto podmienky ešte 
zlepšovať. 

 Podujatie vo forme krátke-
ho vstupu spríjemnila maj-
sterka sveta v kategórií žien 
na otvorených MS Superball 
2012 Lucia Žňavová Kevická so 
svojou športovou show - žong-
lovaním s futbalovou loptou. 
Na svojom konte má nie-
koľko ďalších významných 
ocenení, ktorými sa zaradila 
medzi svetovú špičku vo svo-
jej disciplíne. Prítomným sa 
prihovorila aj poslankyňa a 
predsedkyňa ŠŠaB komisie 
Slávka Kramárová, ktorá špor-
tovcom poďakovala za vzornú 
reprezentáciu mesta Sereď a 
zablahoželala všetkým k vyni-
kajúcim výsledkom. Pamätný 

list a plaketu odovzdal primá-
tor O. Kurbel a viceprimátorka 
M. Fačkovcová športovcom v 
dvoch kategóriách: kategórii 
jednotlivec a kolektív.

Kategória JEDNOTLIVEC:
 Marek Katrinec, Ľuboš Lu-
káč, Marcel Miko, Hana Ja-
kubčeková, Ondrej Kapustík, 
Michal Vranovič, Andrej Ma-
jerník, Tibor Kiss

 
Kategória KOLEKTÍV:
Družstvo kadetov AŠK 
Lokomotíva Sereď v zložení:
 Marek Rumpík, Samir Abo-
udi, Samuel Jozek, Matúš Me-
licher, Dominik Mičányi, Ma-
túš Kapustík, Richard Sárkány, 
Ivan Mizera, Gargély Balogh, 
Quang Duc Truong, Hai Duc 

Truong, Andrej Majerník, Mi-
chal Vranovič, Tibor Kiss
 Tréner: Patrik Sarna
 
Družstvo starších žiakov 
AŠK Lokomotíva Sereď v 
zložení: 
 Adrián Écsi, Matej Jozef 
Harčár, Tomáš Hatnančík, Pat-
rik Hrdlovič, Ján Hrubý, Šimon 
Jančich, Adrián Jasenský, Ti-
bor Kiss, Jakub Krcho, Andrej 
Majerník, Ján Mizerík, Andrej 
Skupin, Jakub Urbánek, Jakub 
Vlkovič, Adam Vranka, Michal 
Vranovič, Matúš Zlocha
Tréner: Jozef Ištok
 Asistenti trénera: Miloš 
Procházka, Martin Bosý, Matej 
Grill
 Vedúca družstva: Marianna 
Grillová

Družstvo starších žiačok 
AŠK Lokomotíva Sereď v 
zložení: 
 Zuzana Vaculčiaková, Lin-
da Lopašovská, Tereza Lehoc-
ká, Kristína Liptáková, Hana 
Rychtáriková, Tatiana Rybá-
rová, Victoria Lopez Zaťko-
vá, Cleo Hrnčiariková, Emily 
Žigová, Veronika Suchopová, 
Carla Martina Donayová, Sabi-
na Kapošová, Barbora Kalina-
iová, Nina Tóthová, Jana Hol-
bíková, Lenka Ďurišová
 Tréner: Martin Bosý
 Asistentka trénera: Michae-
la Sedláčková
 
Družstvo juniorov AŠK 
Lokomotíva Sereď v zložení: 
 Ondrej Kapustík, Tibor Kiss, 
Martin Bundzel, Matúš Malý, 

Patrik Mesároš, Martin Ram-
pach, Norbert Szabó, Marek 
Rumpík, Samir Aboudi, Matúš 
Kapustík, Richard Sárkány
 Tréner: Patrik Sarna
 
Družstvo mladších žiačok 
HK Slávia Sereď v zložení:  
 Nela Chynoradská, Ema 
Sojková, Lea Fogelová, Zara 
Sojková, Laura Ončová, Bianka 
Nagyová, Ivana Rebrová, Ema 
Chynoradská, Alexandra Soj-
ková,  Tatiana Sojková, Kris-
tína Bédiová, Nina Štrbová, 
Liliana Kreháková, Ema Mia 
Holičková, Jasmína Chudá-
čiková, Kristína Miklošíková, 
Tatiana Hercegová
 Tréneri: Mgr. Milan Novák, 
Mgr. Lukáš Sojka
  Iveta tóthOvá  

Ocenení boli okrem iných aj kadeti AŠK Lokomotíva Sereď.  foto: MsÚ

S príchodom nového roka sa 
rozbehla aj cyklistická sezóna 
2023. Prvým podujatím, ktoré 
absolvovali cyklisti z Cyklistic-
kého klubu AB Sereď, boli tra-
dičné preteky pre cyklistov aj 
bežcov Stupava Winter Trophy 
2023 v sobotu 21. januára.

Podujatie na 25-kilometro-
vej trati so 700 nastúpanými 
metrami je špecifické nároč-
nými zimnými podmienkami, 
o ktorých rozhoduje aktuálne 
počasie.

Posledné dni to vyzeralo 
skôr na jar, ale v piatok nasne-

žilo približne 20 cm, teplota sa 
pohybovala podľa nadmor-
skej výšky od -3 do 0°C, a tak 
rozbahnený podklad primr-
zol.

 Tieto podmienky boli záru-
kou technickej i fyzickej ná-
ročnosti trate a príležitosťou 
pre fotografov na zaujímavé 
zábery. Okruh viedol lesný-
mi cestami Malých Karpát zo 
Stupavy cez Borinku na Biely 
Kríž a späť do parku v Stupa-
ve. Výborná organizácia a prí-
jemná atmosféra sa postarali 
o kvalitný vstup do sezóny.

Výsledky za Cyklistický 
klub AB Sereď (celkovo 85 
štartujúcich):
 Muži 30-39: 9. miesto 
Michal Sedlák (17 štartujú-
cich), v celkovom poradí 54. 
miesto
 Muži 40-49: 16. miesto Ra-
dovan Sninsky (38 štartujú-
cich), v celkovom poradí 35. 
miesto
 Muži 50+: 4. miesto Tibor 
Nešťák (22. štartujúcich), v 
celkovom poradí 23. miesto

 MartIn MlIch, 
cK ab Sereď   



Informácie na tel. č. 0907 746 785, e-mail: kleinedler@dalitrans.com

DALITRANS, s.r.o., Veľké Bierovce (TN)

Základná mzda 1000 €, celkový zárobok
s príplatkami a diétami 1500-2100 €

www.dalitrans.sk Možnosť parkovania 
v mieste bydliska.

PRIJME  VoDIčoV kAmIóNoV 
na prepravy s plachtami 

do Čiech, na medzištátne 
prepravy so sklopkami 

a silocisternami a prepravy
s chladiacimi návesmi po Slovensku
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ROZDÁVAME
ZDARMA 100 PÁROV 
biomagnetických vložiek proti bolesti 

do topánok a papúč Magnisole Active+ 
pôsobiacich na rôzne neduhy!

TO NIE JE CHYBA TLAČE!
Pokiaľ ste sa narodili pred rokom 1973 a

 ¨ �unavujú�Vás�neustále�bolesti,�ktorých�sa�chcete�defini-
tívne�zbaviť,

 ¨ �sťažujete�sa�na�bolesti�prstov,�kolien,�bokov,� 
rúk, chrbta,

 ¨ �trápia�Vás�migrény,�močový�mechúr,�nespavosť,
 ¨ �alebo�Vám�problémy�spôsobujú�iné�ochorenia...

...vyzdvihnite�si�biomagnetické�vložky�do�topánok�MAGNI-
SOLE�ACTIVE+,�ktoré�patria�práve�Vám,�odporúčané�na�kaž-
dý�typ�bolesti�vďaka�svojmu�pro-zdravotnému�účinku.
100�párov�najnovšieho�modelu�vložiek�MAGNISOLE�ACTIVE+�
čaká�v�sklade�zabalených�na�odoslanie!�Rozdávame�ich�
ÚPLNE�ZADARMO�-�na�princípe�„kto�prv�príde,�ten�prv�
melie”�-�každému,�kto�zavolá�do�21.04.2023.��
Neoperatívna,�beztabletková�kúra�biomagnetickými�vlož-
kami�je�určená�na�odstránenie�bolesti�akéhokoľvek�druhu,�
ktorá� je� bežne� známa� z� tlače.�Na� zmiernenie� bolesti� ich�
stačí�vložiť�do�topánok�alebo�papúč�a� jednoducho�v�nich�
chodiť.� 290� akupresúrnych� výstupkov� a� 5� biomagnetov�
s� hĺbkovým� pôsobením� na� bunky� so� silou� 970� Gaussov�
stimuluje�receptory�v�chodidlách.�Prirodzené�magnetické�
a�akupresúrne�impulzy�generované�vložkami�vplývajú�na�

boľavé�miesta�v�organizme,�vďaka�čomu�dokážu�bolesť�ne-
návratne�odstrániť�–�bez�ohľadu�na�jej�zdroj�a�príčinu.
Ide�o�najpopulárnejší�a�najdrahší�model,�aký�bol�kedy�vyro-
bený�lídrom�v�odvetví�zdravotníckych�pomôcok�s�globálnym�
dosahom.�Vďaka�ich�univerzálnosti�ich�môžete�prispôsobiť�
akémukoľvek�typu�a�veľkosti�obuvi.�Budú�Vám�slúžiť�roky.

Prečo ROZDÁVAME biomagnetické 
vložky do topánok proti bolesti 

Magnisole Active+?
Nie� sme� charitatívnou� organizáciou.� Očakávame,� že� táto�
propagačná� kampaň� vyvolá� ošiaľ� po� celej� krajine,� vďaka�
čomu�získame�veľa�nových�zákazníkov.

Táto príležitosť je garantovaná len do:  
21.04.2023

Biomagnetické�vložky�do�topánok�proti�bolesti�MAGNISOLE 
ACTIVE+�nebudú�dostupné�v�obchodoch�ani�v�lekárňach.�
ROZHODUJE�PORADIE�PRIHLÁŠOK.�Odporúčame�Vám,�aby�
ste�sa�poponáhľali�a�ihneď�zavolali�na�číslo:�02/77 277 365, 
aby�ste�to�stihli�skôr�ako�sa�minú�bezplatné�zásoby.
POZOR:�limit�je�obmedzený�na�1�pár�do�jednej�domácnosti.

Opísané produkty nie sú zdravotníckymi pomôckami alebo liekmi a neslúžia na určenie diagnózy, obnovenie, zlepšenie alebo modifi káciu fyziologických funkcií organizmu prostredníctvom farmakologického, imunolo-gického alebo metabolického účinku. Produkty nie sú zdravotnými pomôckami a nenahrádzajú zdravotnú starostlivosť. Pri zdravotných problémoch a dysfunkciách je vždy potrebné navštíviť lekára.INZERENT: APPANDROLL, email: contactsk@globalreversed.com
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PROGRAM KINA NOVA APRÍL 2023
www.kinonova.sered.sk

ÚŽASNÝ MAURIC / Amazing Maurice / 
1.-2.4.2023 sobota 16:30 2D, nedeľa 
16:30 2D 
Animovaná komédia na motívy diela 
Terryho Pratchetta. 
GBR, 90 min., SD, MP, vstupné 2D 6€

BUĎ CHLAP! / Buď chlap! / 
1.4.2023 sobota 21:30 2D 
Podarí sa Pavlovi prekonať samého seba 
a stať sa chlapom, po ktorom Tereza túži? 
Romantická komédia. 
Hrajú: Jakub Prachař, Tereza Ramba, Ondřej 
Sokol, Filip Novák, Sabina Remundová, Ester 
Geislerová, Ondřej Veselý, Ivana Chýlková. 
CZE, 90 min., OR, MP , vstupné 2D 6€

JOHN WICK: KAPITOLA 4 / John Wick: 
Chapter 4 / 
1.-2.4.2023 sobota 18:30 2D, nedeľa 
21:00 2D 
Prenasledovaný zabijak John Wick má šancu 
na ukončenie svojho boja s Komisiou, ak 
zvíťazí v špeciálnom dueli... 
Hrajú: Keanu Reeves, Donnie Yen, Bill 
Skarsgård, Laurence Fishburne, Hiroyuki 
Sanada, Shamier Anderson, Lance Reddick, 
Scott Adkins, Ian McShane. 
USA, 169 min., ST, MP 15+, vstupné 2D 6€

DUNGEONS&DRAGONS: ČESŤ ZLODEJOV 
/ Dungeons & Dragons: Honor Among 
Thieves / 
2.4.2023 nedeľa 18:30 2D 
Šarmantný zlodej a skupina 
nepravdepodobných dobrodruhov 
podniknú veľkolepú lúpež s cieľom získať 
stratenú relikviu. 
Hrajú: Chris Pine, Michelle Rodriguez, Regé-
Jean Page, Justice Smith, Sophia Lillis, Chloe 
Coleman, Daisy Head, Hugh Grant. 
USA, 134 min., SD, MP, vstupné 2D 6€ 

FK: BĚŽNÁ SELHÁNÍ / Běžná selhání / 
4.4.2023 utorok 19:30 2D 
Jeden deň v živote troch žien, ktoré sa 
stretnú počas katastrofy. 
Hrajú: Taťjana Medvecká, Beáta Kaňoková, 
Vica Kerekes, Jana Stryková, Rostislav Novák 
ml., Linda Boubínová, Šimon Bilina, Jakub 
Jenčík. 
SVK, 95 min., OR, MP 12+, vstupné 2D 5€, 
FK 4€ 

BUĎ CHLAP! / Buď chlap! / 

5.4.2023 streda 19:30 2D 
Podarí sa Pavlovi prekonať samého seba 
a stať sa chlapom, po ktorom Tereza túži? 
Romantická komédia. 
Hrajú: Jakub Prachař, Tereza Ramba, Ondřej 
Sokol, Filip Novák, Sabina Remundová, Ester 
Geislerová, Ondřej Veselý, Ivana Chýlková. 
CZE, 90 min., OR, MP , vstupné 2D 6€

SUPER MARIO BROS. VO FILMU / Super 
Mario Bros. Movie / 
6.-7.-8.-9.4.2023 štvrtok 19:30 2D, piatok 
17:00 2D, sobota 16:30 2D, nedeľa 
16:30 2D 
Mario a Luigi dvaja bratia inštalatéri a ich 
animované dobrodružstvo od tvorcov Ja, 
zloduch.. 
USA, 92 min., SD, MP, vstupné 2D 6€

PÁPEŽOV EXORCISTA / Pope’s Exorcist, 
The / 
7.-8.4.2023 piatok 19:00 2D, sobota 
20:30 2D 
Hlavný vatikánsky exorcista vyšetruje desivé 
posadnutie malého chlapca. Horor. 
Hrajú: Russell Crowe, Franco Nero, Alex 
Essoe, Daniel Zovatto, Laurel Marsden, 
Paloma Bloyd, Cornell John, Tom Bonington. 
USA, 105 min., ST, MP 12+, vstupné 2D 6€

MOŽNO POVIEM ÁNO / Maybe I Do / 
7.-9.4.2023 piatok 21:00 2D, nedeľa 
18:30 2D 
Večer plný zvratov a tajomstiev, ktorý 
prevráti plánovanú útulnú večeru naruby. 
Romantická komédia.
Hrajú: Emma Roberts, Luke Bracey, Susan 
Sarandon, Diane Keaton, Richard Gere, 
William H. Macy 
USA, 95 min., ČT, MP 12+, vstupné 2D 6€ 

DEMON SLAYER: KIMETSU NO YAIBA / 
Demon Slayer: Kimetsu No Yaiba / 
8.4.2023 sobota 18:30 2D 
Ďalší démoni sa blížia. Anime 
dobrodružstvo. 
JPN, 110 min., ČT, MP, vstupné 2D 6€

ALIBI NA MIERU 2 / Alibi.com 2 / 
9.-12.4.2023 nedeľa 20:30 2D, streda 
19:30 2D 
Povedzte áno najbláznivejšej komédii roka 
Hrajú: Philippe Lacheau, Élodie Fontan, 
Julien Arruti, Tarek Boudali, Didier Bourdon, 
Nathalie Baye, Arielle Dombasle, Gérard 
Jugnot. 
FRA, 88 min., ČD, MP 12+, vstupné 2D 6€ 

FK: PAMFÍR / Pamfir / 
11.4.2023 utorok 19:30 2D 
Keď sa jeho syn Nazar dostane do ťažkostí, 
Pamfír neváha, rozhodne sa vrátiť k svojej 
temnej minulosti. 
Hrajú: Oleksandr Yatsentyuk, Stanislav 
Potiak, Ivan Šaran, Solomiya Kyrylova, Olena 
Chochlatkina. 
UKR, 100 min., ČT, MP 15+, vstupné 2D 
5€ FK 4€

AIR / AIR: Courting a legend / 
13.-15.4.2023 štvrtok 19:30 2D, sobota 
21:00 2D 
Tenisky boli len tenisky, kým si ich neobul 
Michael Jordan. 
Hrajú: Matt Damon, Ben Affleck, Jason 
Bateman, Viola Davis, Chris Tucker, Marlon 
Wayans. 
USA, 112 min., ST, MP 12+, vstupné 2D 6€

SUPER MARIO BROS. VO FILMU / Super 
Mario Bros. Movie / 
14.-15.-16.4.2023 piatok 17:00 2D, 
sobota 16:30 2D, nedeľa 16:30 2D
Mario a Luigi dvaja bratia inštalatéri a ich 
animované dobrodružstvo od tvorcov Ja, 
zloduch.. 
USA, 92 min., SD, MP, vstupné 2D 6€

TRAJA MUŠKETIERI: D’ARTAGNAN / Les 
trois mousquetaires: D’Artagnan / 
14.-15.4.2023 piatok 21:00 2D, sobota 
18:30 2D 
Všetci za jedného, jeden za všetkých. Prvá 
časť francúzkeho veľkofilmu. 
Hrajú: Eva Green, Oliver Jackson-Cohen, 
Vincent Cassel, Vicky Krieps, Louis Garrel
FRA, 121 min., ČT, MP 12+, vstupné 2D 6€

KRÁSNA KATASTROFA / Beautifull 
disaster / 
14.-16.4.2023 piatok 19:00 2D, nedeľa 
20:30 2D 
Tento pekný potetovaný fešák je to 
posledné, čo Abby potrebuje... 
Hrajú: Virginia Gardner, Brian Austin Green, 
Dylan Sprouse, Autumn Reeser, Rob Estes, 
Austin North, Libe Barer, Samuel Larsen, 
Jack Hesketh, Akshay Kumar, Manal El-
Feitury. 
USA, 127 min., ST, MP 15+, vstupné 2D 6€

AKO SOM SA NAUČILA LIETAŤ / Leto kada 
sam naučila da letim / 
16.-18.4.2023 nedeľa 18:30 2D, utorok 
19:30 2D 

Preslnený letný film, dýchajúci vôňou mora, 
opaľovacieho krému a prvej letnej lásky. 
Hrajú: Klara Hrvanovic, Žarko Lauševič. 
SRB, 87 min., SD, MP 12+, vstupné 2D 6€

IL BOEMO / Il Boemo / 
19.4.2023 streda 19:30 2D 
Historický veľkofilm inšpirovaný príbehom 
jedného z najvyhľadávanejších skladateľov 
18. storočia – Josefa Myslivečka. 
Hrajú: Vojtěch Dyk, Barbara Ronchi, Elena 
Radonicich, Lana Vlady. 
SVK, 140 min., OR, MP 15+, vstupné 2D 6€

MYŠKA A MEDVEĎ NA CESTÁCH / Ernest 
et Célestine: Le voyage en Charabie / 
21.-22.4.2023 piatok 17:00 2D, sobota 
16:30 2D 
Kto by nepoznal ukecanú myšku Celestínu 
a jej najlepšieho priateľa medveďa Ernesta. 
Animák. 
LUX, 80 min., SD, MP, vstupné 2D 6€ 

EVIL DEAD: VZOSTUP ZLA / Evil dead 
rise / 
20.-21.-22.4.2023 štvrtok 19:30 2D, 
piatok 19:00 2D, sobota 21:00 2D 
Mamička vás ľúbi až za hrob. Horor. 
Hrajú: Alyssa Sutherland, Lily Sullivan, 
Morgan Davies, Nell Fisher, Gabrielle Echols, 
Jayden Daniels, Billy Reynolds-McCarthy, 
Tai Wano. 
USA, 98 min., ST, MP 15+, vstupné 2D 6€

RENFIELD / Renfield / 
21.-23.4.2023 piatok 21:00 2D, nedeľa 
18:30 2D 
Draculovov verný sluha v súčasnosti hľadá 
cestu ako sa zbaviť nadvlády svojho pána. 
Hororová komédia. 
Hrajú: Nicholas Hoult, Nicolas Cage, 
Awkwafina, Ben Schwartz, Adrian Martinez. 
USA, 120 min., ST, MP 15+, vstupné 2D 6€

STÁVKA NA ZLATO / SPINNING GOLD / 
22.-23.4.2023 sobota 18:30 2D, nedeľa 
20:30 2D 
Netvorili iba hudbu, prepisovali jej dejiny. 
Príbeh najúspešnejšej nezávislej nahrávacej 
spoločnosti. 
Hrajú: Jeremy Jordan, Wiz Khalifa, Jason 
Isaacs, Jason Derulo, Jay Pharoah, Michelle 
Monaghan, Dan Fogler, Sebastian 
Maniscalco, Ledisi, Sam Harris. 
USA, 135 min., ČT, MP 15+, vstupné 2D 6€

SUPER MARIO BROS. VO FILMU / Super 

Mario Bros. Movie / 
23.4.2023 nedeľa 16:30 2D 
Mario a Luigi dvaja bratia inštalatéri a ich 
animované dobrodružstvo od tvorcov Ja, 
zloduch.. 
USA, 92 min., SD, MP, vstupné 2D 6€

KRÁĽ KRÁĽOV / The King of Kings / 
25.4.2023 utorok 19:30 2D 
Najväčší príbeh všetkých čias. Adaptácia 
života Ježiša Krista od Cecila B. DeMille. 
Hrajú: B. Warner, Dorothy Cumming, Ernest 
Torrence, Joseph Schildkraut, James Neill, 
Joseph Striker, Robert Edeson. 
USA 1923, 155 min., ČT, MP 15+, vstupné 
2D 6€

ZOŠALIEŤ / Zošalieť / 
26.4.2023 streda 19:30 2D 
V nádeji na nový život v novom byte nie je 
človek sám. Sú tu aj susedia. 
Hrajú: Ingrid Hrubaničová, Vladimír Zboroň, 
Jaroslava Sisáková, Daniela Gudabová, 
Tatiana Marta Rehúšová, Ľudmila 
Lukačíková Kozmenko. 
SVK, 79 min., OR, MP 15+, vstupné 2D 6€

SISU / SISU / 
27.-28.4.2023 štvrtok 19:30 2D, piatok 
21:00 2D 
Na konci 2. svetovej narazi zlatokop na 
zlato, na ktoré si robia chute aj nacisti. 
AKčný film od tvorcov Johna Wicka. 
Hrajú: Jorma Tommila, Aksel Hennie, Jack 
Doolan, Mimosa Willamo, Onni Tommila, 
Arttu Kapulainen, Tatu Sinisalo, Vincent 
Willestrand. 
FIN, 91 min., ST, MP 12+, vstupné 2D 6€

MAFIA MAMMA / Mafia Mamma / 
28.-29.4.2023 piatok 19:00 2D, sobota 
20:30 2D 
Krimi komédia o tom čo sa stane keď 
zdedíte nečakane mafiánsku rodinu. 
Hrajú: Toni Collette, Monica Bellucci, Alfonso 
Perugini, Giulio Maria Corso, Livia De Paolis, 
Bruno Bilotta, Alessandro Bressanello. 
USA, 101 min., ČT, MP 15+,  
vstupné 2D 6€ 

SUPER MARIO BROS. VO FILMU / Super 
Mario Bros. Movie / 
28.4.2023 piatok 17:00 2D 
Mario a Luigi dvaja bratia inštalatéri a ich 
animované dobrodružstvo od tvorcov Ja, 
zloduch.. 
USA, 92 min., SD, MP, vstupné 2D 6€

MIA A JA VO FILME / Mia and Me: The 
Hero of Centopia / 
29.-30.4.2023 sobota 16:30 2D, nedeľa 
16:30 2D 
Objavte čarovný svet Centopie. Animák. 
DEU, 85 min., SD, MP, 
vstupné 2D 6€

ZACHRÁŇTE TIGRA / The Tiger´s Nest / 
29.4.2023 sobota 18:30 2D 
Dobrodružná cesta chlapca a tigra do srdca 
Himalájí 
Hrajú: Claudia Gerini, Sunny Pawar, 
Amandeep Singh. 
ITA, 94 min., ČD, MP 12+, vstupné 2D 6€

SUZUME / Suzume no Tojimari / 
30.4.2023 nedeľa 20:30 2D 
Moderný akčný dobrodružný anime príbeh. 
JPN, 122 min., ČT, MP, vstupné 2D 6€
MIMI / Mimi / 
30.4.2023 nedeľa 18:30 2D 
Rodinné dobrodružstvo sedemročnej Romy, 
ktorá v dunajskom lese hľadá svoju andulku 
a nájde oveľa viac.
Hrajú: Rozmarína Willems, Cyprián Šulej, 
Veronika Kořínková, Roman Lipka, Bohuslav 
Zárychta 
SVK, 83 min., OR, MP, vstupné 2D 6€

PRIPRAVUJEME
STRÁŽCOVIA GALAXIE 3, RÝCHLO

 A ZBESILO 10, MALÁ MORSKÁ VÍLA, 
ZODU A TEHU: PRINCOVIA PÚŠTE, 

TAK ZLE AKO SA LEN DÁ, ZNOVUY SA 
ZAMYLOVAŤ, MYŠKA PATTIE: NA VLNÁCH 

DOBRODRUŽSTVA 
ZMENA PROGRAMU VYHRADENÁ

Predaj a predpredaj vstupeniek 
v pokladni kina NOVA

/utorok - štvrtok/:  15:00 – 19:30
/piatok/:  15:00 – 21:00

/sobota - nedeľa/: 16:00 – 20:30
Kontakt : 0650 340 349, 

sicnova@sered.sk.
Program kina, online predaj a rezervácie 
vstupeniek na: www.kinonova.sered.sk
KINO NOVA – PRVÉ LASEROVÉ KINO NA 

SLOVENSKU !
3D SYSTÉM:

OKULIARE SA KUPUJÚ NA OPAKOVANÉ 
POUŽITIE V POKLADNI KINA, NIE SÚ 

V PRENÁJME V CENE VSTUPENKY!
DIGITALIZÁCIU A MODERNIZÁCIU KINA 

NOVA SEREĎ FINANČNE PODPORIL 
AUDIOVIZUÁLNY FOND

KINO NOVA JE ČLENOM EUROPA CINEMA
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